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ihaw Trial .'Decision Is ■ Awaiter
. . . *★

TOMAH IS HOSPITALIZED ’
WITH STOMACH MALADY

jdge Eyes \ 
estimony of 
tar Witness \
riininal District Judge Edward A. Haggerty Jr. 

lue to decide Dim morning whether to proceed 
the trial of Clay I.. Shaw.
;).c judge yesterday ordered transcript* of the 
:'?c e! Die state s star witness. Perry Russo, to

' read overnight so he can
* * «v decide on a defense mo-

tion for a directed verdict.
& of not guilty.

1

$

I SHAW, JJ, has been on trial 
J since Jan. It on charges of 
■. conspiring to kill President 

Kennedy.
The state rested its case 

yesterday and chief defense 
counsel F. Irvin Dymond 

। moved for a directed verdict 
J which. If granted, would end 
. the trial and let-Shaw free. 
, Dymond arrued hmrUw »•



for proof of a mupttCJ un­
der state law.

RCSSO TESTIF1E0.hr at­
tended a party at the apart­
ment of David W. Ernie 
here In September. IMS. and 
heard Feme. Shaw and Ur 
Harvey Oswald discussing the 
assassination of Kennedy. The 
president was shot to death 
in Dallas Nov. 8. ISO.

Arguing for the directed 
verdict Dymond said:

“Perry Russo admitted from 
that witness stand that this 
wax la his own terminology, 
a bull session.

"He was asked, ‘Did yon 
hear Clay Shaw agree to do 
anything.’ He said, tva.' With­
out such agreement the re­
quirements of law cannot be 

met"

CHIEF proseortor James 
. L Alcock argued that some 

of Judge Haggerty's rulings 
in the course of the trial al­
ready held the state bad es- 
•ahlished the basis cf a con­
spiracy case.

.Alcock said Dymond’s view 
«’ the alleged conspiracy 
meeting "seems to overlook 
the fact that one of the par­
ticipants In this conversation 
was Lee Harvey Oswald," 

. named by the Warren Com- | 
I mission as the assassin.
• in his testimony. Russo ■ 
| said he knew Oswald f s Leon I 

Oswald. Feme's roommate. I 
He said Shaw was introduced

I as Clem Bertrand. Shaw has 
j denied knowing fitter jnan
•---------- See TRIAL-Page# ,
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THE
was convictri of perjury be- cosed him of changing his

cause of alleged conflicting 
testimony about the Bertrand 
affair. His case Is still on ap­
peal.

ANDREWS 'OLD 
Warren Carmrion a

shot to brail i Dallas 
a. iso.

DEAN A. ANDREWS JR. 
Teitlltes at trial.

ANDREWS' CONVICTION 
came on the basis of his tes­
timony before the Orleans 
Parish Grand Jury. District 
Attorney Jim Garrison ac-

Turn to Page”6-A? Coloran't

Clay U Shaw to not 
the man ^c knew as Clay 

Bertrand. New Orleans 

attorney Dean Adams An­
drews Jr.' testified today.

Andrews, tbe man who orig­
inally introduced the name of 
Bertrand into the Kennedy as­
sassination case, was called 

—~j515i^LZ!!!!SJLLoday10

the Shaw trill
Shaw. H B t trial before 

Criminal Dots Judge Ed­
ward A. Hsprty Jr. on 
charges of roiling to kill 
President JAE. Kennedy,

terious "Clay Bertrand" called 
him the day after the assas­
sination and asked him to 
come to Dallas and defend 
Ice Harvey Oswald, then un­
der arrest.

Shaw was not the man who 
called him about Oswald. An­
drews testified today.

In August. 1967. Andrews

story under oath.
Andrews has never publicly 

Identified Shaw as Bertrand, 
but at one time he said. "I 
can’t say he is and I can't 
say he ain’t." Later, he said 
Shaw was not Bertrand and 
named a French Quarter bar 
owner as Bertrand. The bar 
owner dmleo ft.



X£W ORLTAXS STATEStTEU

Shaw Not 'Bertrand,' Andrews Saysp
Oswald appeared a blal ofCwtlaued from Freat Page - I about Dr. Finck’s Warren 

* Commission testimony that g 
ballet could not have causedIn his Warren OmSussKin 

testimony, which covered Hlk 
pages. Andrews told of seeing 
Bertrand with scene ' "gay 
kids" and that Bertrand paid 
for their legal work. He also 
told of doing some legal work 

" for Oswald.

st*

: ANDREWS FACES AN It 
' month jail terra pa? the per­

' jury charge if-bis-conviction
■t is upheld ■ .:1---, 
“*■1 Garrison has long contend- 
•’’l pl Shaw and Bertrand are the 
w‘l same person. The state's star 

witness. Perry Raymond Rua- 
so. testified he was Wro-

m-; 
ti­
m­

ne;

dueed to Shaw as "Clem Ber­
trand” at a party where Rus­
so Mvs Shaw. Oswald and Da­
vid W. Ferrie discussed kill-
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I Ing Kennedy.
i Other state witnesses in the 
I trial have testified that mail 
i addressed to Bertrand was dp 
i livened to a mailing address 
j used by Shaw and that Shaw 
I signed' tlte name Bertrand to 
I a guest register at New Or­

leans International Airport.

EARLIER TODAY. Army 
pathologist Col. Pierre A.

I Finck continued his testimony 
; on the controversial Kennedy 
i autopsy report he helped pre- 
I pare. His long cross-examiaa- 
| lion by assistant DA Alvin V. 
’ Oser ended this morning after 
j the witness had spent about i 
I nine hours on the stand.

Oser, one of the assistants 
to whom Garrison has left 
most of the courtroom work, 
sought to discredit the au­
topsy's findings that Kennedy 
was shot from behind. As- 
sstsnt DA James L Alcock 
has acted as chief prosecutor 
in the trial -

Garrison contends Kennedy 
and Gov. Jotin B. Connally of 
Texas were caught in a cross­
fire in Dealey Plaza. The 
Warren Commission said Os­
wald was Use lone gunman 
and all Use shots were fired 
from the sixth-floor window 
of the Texas School Book De- ’ 
poisitory to the rear of the : 
presidential motorcade.

This morning's sesaion 
opened with Dr. Finck back 
on the stand, under cross-ex­
amination by Oser.

the injuries'to Gov. Connally’s 
wrist and emerged Intact.

“I dote think that such a 
bullet which lias lost such 
hide weight could cause the 
fragments I could see in the 
X-ray of the wrist of Gov. 
Cixuially.” the colonel said. 
He added, however, that be 
never examined the governor.

Dymond asked: "Al the 
time you signed the report, 
were you satisfied M to to* 
cause?’of the wounds, their 
direction and effect?”

“In my opinion this report 
futlfilleii this mission," the 
witness said.

"Having performed the au­
topsy. what firm opinion did 

you reach?”
"It was my firm opinion 

that the wound of entry was at 
the back of the neck nnd the 
wound of exit In the front at 
the tracheotomy wound. The 
second wound was at the back 
of the head and the exit 
of this wound the right lop 
side of the head. The head 
wound was the fatal wound- 
the cause of death."

d

OSER QtOTED Dr. Finck'S 
November. 1963. autopsy re­
port as saying Cie Kennedy 
head wounds “are better ap­
preciated in photographs and 
X ravs " He asked the cotooel 
bo* he couM belter appre-

“AS OF Tins date, doctor, 
is there anything that would 
change that opinion?''

"No, sir."
Oser then took the witness 

back on recross-examinatioa. 
Dr. Finck testified that some 
of the X-ray photos of Ken­
nedy did not come out.

The witness said he could 
not remember the details of 
being told not to dissect the 
area of Kennedy's throat.

Oser attempted again to de­
termine who was giving or­
ders at that point, but Dy­
mond objected and was sus­
tained. The witness was then 
excused and Andrews called 
to the stand.

The jury was excused while 
Alcock pointed out the witness 
has been convicted of perjury 
and his ease is on appeal.

ft was established that An­
drews’ attorney. Michael Bar­
ry, would be on hand to advise 
him and Judge Haggerty said 
the witness would not be 
forced to incriminate himself.

Alcock asked if he would be 
permitted to go into the sub­
ject matter on which Andrews 
was convicted, and Judge 
Haggerty agreed. The Tory 
was called back.

.Andrews testified that co 
Nov XI 1*3. be was ho*p<* 
tallied « Hotel Dieu. and on

■ fiscr or five times, at threc- 
; day intervals.
, inter. Andrews said, he 
I saw Oswald on the street 
i handing out Irane's, stilt ac- 
i companied by the Mexican..
; .Andrews said he did not 
: knew if Oswald was a homo* 
' sexual. He said to his knowl- 
j edge, no ope had sect Oswald 
; to' tun­
: Turning to the telephone 
i call in Hotel Dicu, Alcock 
i asked .Andrews if he recog- 
i nired the voice. Andrews said 

he recopitted it from his 
legal practice.

Andrews Mid be was intro­
duced to Clay Bertrand in the 
1JM* at a bar while a wed­
ding reception was in prog­
ress in the back room. He 
said they were introduced by 
a Helen Girt. to. whom An­
drews referred as "Big Joe " 
He smd he had defended the 
Girt woman on a narcotics 

charge. ,
Bertrand, he Mid, was not 

the man's real name tut he 
refused to identity the person 
on grounds that it would in­
terfere with his appeal in the 

perjury case. ■

“BERTRAND." ANDREWS 
SAID. referred clients to his 

office.
Explaining his conversation 

with Regis Kennedy. Andrews 
said he gave "Cay Bertrand 
as a false name to protect 
the unidentified person who 
sent him clients.

Alcock asked him whether 
he told the Warren Commis­
sion that “Bertrand’ called 
him at the hospital Andrews 
said he didn't recall, and Al­
cock said he would have the 
entire Uh pages of Andrews' 
Warren Commission testimony 
read into the record.

Judge Haggerty then re­
cessed court for lunch.

Col Finck was one of three 
military physicians who per­
formed the autopsy on the 
president shortly after he was 
Shot to death

Ue 
let 
n» '

Um

Um 
fa 
fit

to 
er 
It 
of 
v

id 
n*

to

In 
cr 

at 
th 

su 

y< 
D

SI
W

ill

lai

:m
JO 
of < 
th 
ufHOWEVER. THE Warren _ 

CocTimisssvi never viewed It* v 
X-ravs and photos taken at tbs* 
atnopsv. and this material 
has been sealed in the N*-

tlie regurer of the Kennedy 

family
Col Finck testified verier- 

das be drf.it we meal either. 
unUi January. 1*1. ’hen be 
made a supplemental report 
Ho ackiWcdred that until

4a 
kt,

pt»



h

when he never saw the photos 
until 1967.

The witness laid the photos 
i were turned over undeveloped 

to the Secret Service and 
agreed he didn't see them 
again for three years.

Oser then tried to deter-

phone call
"Wai the call from a Mr 

Gay Shaw'" Dymond asked

h

mine who told Dr. Finck 
to talk about the case, 
said ti-wa* a uniformed 
miral. • whose name he 
called m Kincy;

not 
He

“NO" SAID ANDREWS.
"Did you ever receive any 

telephone call* from a Mr 
Ebi Shan’"

j not have been complete.
t HMMj<h incomplete. Cot 

Finck Mid ' As retards the 
wounds, what we signed on 
Nov 21. 1%J. is adequate**

d 
s

QUESTIONS by Oser 
the sequence of the shots that
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hit Kennedy were ruled out 
as hearsay.

Dypiond then took over the 
witness on redirect examina­
tion, and asked him:

•'Did anyone give an order 
as to the opinion you were to 
write?”

“No." he answered.
Dr. Finck said he would not 

have accepted such an order 
tf It had been issued.

Certain X-rays, the witness 
said, were available at the 
time of the autopsy. These 
revealed no bullets were pres­
ent in either the head or body, 
only fragments, he said.

The colonel said he was 
able to form a firm opinion as 
to the path of the bullet 
through Kennedy'a back and 
chest without dissecting the 
body.

DYMOND THEN ASKED

<hp 
uo

-uoiuaqs ’<11 l« *

Andrews testified he did not 
know Shaw and never heard 
of him until he saw his pic­
ture in the newspaper In con­
nection with the Garrison in­
vestigation

After the call. Andrews said, 
he telephoned his secretary to 
locale the file on Oswald, 
who “had been In my office 
about four or five times dur­
ing early May or June."

Andrew* said he Called at­
torney Sam Monk ZeWcn and 
asked him If he would be In­
terested In going to Dallas to 
represent Oswakl. •

The following Monday. An­
drews said, he called FBI 
agent Regis Kennedy and 
told him about Oswald, and 
also told the Secret Service. 
Hie Secret Service, Andrews 
said, "didn't seem to be too 
Interested."

When he talked to the FBI 
agent. Andrews laid, he was 
under sedation.

Dymond asked:
"IN THE COURSE of your 

conversation with agent Ken­
nedy did you ever use the 
name Clay Bertrand?"

"Yes," said Andrews.
"Is or was Clay L Shaw

Finck, who came to the 
Undid Stales as a young 
physician, lias a Swiss accent 
and often spelled words he 
felt might not be clear. But 
he made it clear it was no 
ordinary autopsy.

“When you are suddenly 
called in to examine the 
president of the United •' 
Stales, who is dead, you do . 
not look around the room and * 
take note* on who is there.” । 
he replied when Oser asked j 
him who attended the ao- • 
topV-   j nu
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the Clay Bertrand tc whom 
you referred?"

“No. sir."
Asked if he knows who Ber­

trand Is. Andrews said. “Yes, 
I believe I do ”

He said he knew Ferrie 
“slightly" but never saw him 
with Shaw. He said he never 
saw Ferrie with Oswald, and 
never heard Oswald or Fer­
rie even mention Shaw. Nor 
did he ever hear.Ferrie men­
tion Oswald.

After less than 10 minutes 
of questioning by the de­
fense. Andrews was turned 
over to the state for cross- 
examination.

Under questioning by. Al­
cock, Andrews said be first 
met Oswald In late May of J 
1963 when Oswald came to his i 
office four or five times, at*- •
patently by
three men who appeared to be . 
homosexuals and by some 1 
Latin-looktng people. He said i 
he did not know whether there i 
was any connection between j 
these people and Oswald. !
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HE SAID HE GAYE Oswald j 
legal advice but received no I 
pay. Later. Oswald returned I : 
to hi* office, always accom- | 
panled by a Mexican. This j k 
lime, he charged f_r*W til: 'u
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family. (See stwr on Page J.)

30Tfi DAY

Testimony Given
In Shaw Trial

Court practtdiop lo the 
SOth day ci the conspiracy

- trial of Ctay L Shew:
The stale continued to cross- 

eiamine Dr. Aerie Ftock to­
day, with assistant district at­
torney Aiwa V. Oser doing the 
questioning

Q—Coloae!. I direct your at­
tention to Page Four of the
autopsy report of November.
1S63. and to the fourth para­

tion and are better appreciat­
ed in photograph! and Xnyi.' 
I ask you how you could bet­
ter appreciate tbe fractures in 
photograph! when you never 
saw the photographs until 
1W?

DEFENSE attorney F. Ir­
vin Dymond objected to the 
question but was overruled..

A—Photographs are more 
accurate than description . . . ^^

^>
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graph. Il autos that the com-

Kof fractures taxed sat- ^.W’^J™ '^ Mo 

ty verbal descrip- Turn to Page S-A, Column 1 uh



TIVE-A TUESDAY

Court Testimony 
In Trial of Shaw

Cwtliid tram Freni Pag* 

but turned over undeveloped 
to the Secret Service. At 
the .-time the autopsy was 
performed, we did not know 
when they would be processed. 
The Secret Service took charge 
of them.

Q—You didn't see them ao- 
IV January of 1967?

A—This is correct
Q-On the same page. Page 

fopr, I direct your attention to 
the passage which slates . . . 
second wound, presumably of 
entry. Explain why. lit the re­
port, you say presumably of 
entry and you now state 
you ore positive ot entry?

A—Adm. Galloway told us to 
put that word presumably, but | 
this .does not change my opm- 
lon;that this was the wound al 
entry.

Q-Was Adm. Galloway a 
pathology, lie was command­
er of the hospital

,Q—Give us the ame of the 
general who Instructed Cmdr. 
Humes not to talk about the 
autopsy report?

A—This was not a general 
this was an admiral This was 
in the autopsy room.

Q—What was his name?
A—There were several peo­

ple In charge, as I recall It 
was Adm. Kiney at that time, 
as I recall.

Q—What was the name of 
the general tn charge of the 
autopsy?

A—There was no general ta 
charge. Adm. Humes said 
"★ho is tn charge here." and 
a general answered "I am.” 
That doesn't mean be was in 
charge of the autopsy. He was 
In charge of the general op- 
eratloo.
about the signing of the

' Q—Which included your re­
port?

A—No. 1 don't think so. Al 
no time did any general say 
ha would have anything to say 
autopsy.

Q—Can you glv* me his 
name'

A—l deal remember.
Q-Were any other generals 

b uniform'
A—I remember a brigadier 

general Adm Galloway was 
in uniform. Adm. Kiney was in 
urttform.

USER THEN qrrationed 
Hack about the sequence eg 
rfvols that hit Kennedy and 
Fiori said the tost (nd Bit

Q-DId you have X-rays 
available?

A-We did.
Q-Wben were the X-rays 

taken and when were they 
made Available to you?

A—When I arrived at Beth­
esda hospital, the X-rays had 
been taken of the head. After 
I found the wound at the 
back of the neck and no 
corresponding exit, I request­
ed X-rays. My purpose was 
to see if there was a bullet 
in the body. An X-ray will 
reveal a bullet

FINCK SAID he found no 
entire bullet in the cadaver, 
only fragments. Dymond then 
referred to drawings showing 
the entry of the two bullets 
into the body of the late pres­
ident end asked Finck if the 
sketches "purport to be scale 
drawings?"

A-No.
Q—Under whose supervision 

were they prepared?
A—Under the direction of 

Dr. Humes . . . drawn «at his 
direction. As far as I know 
Dr. Humes gave the results of 
our findings to a Navy enlist­
ed man who made these 
drawings for the Warren Com­
mission.

Q—In your opinion, doctor, 
was mutilation of the remains 
necessary to gather enough 
Information to satisfy yourself 
as to the path of the bullet?

A—I don't know what it 
would have shown.

Q—Would you say It Is nec­
essary to mutilate to deter­
mine the path of the bullet?

A—I don't know.
Q—Did you form an opinion 

as to the path of ths bullet?
A—The wound at the back 

of the neck had a regular 
edge — inverted which is 
characteristic of a wound of 
entry' and exiled through the 
tracheotomy.

Q—Is this a firm opinion 
without a bisection?

A—It Is a firm opinion.
Q—Doctor, did you examine 

the wounds of Gov. Connally?
A—No. I never met Gov. 

Connally.
Q — Yesterday you were 

asked If you had testified be­
fore the Warren Commission 
that a fragmented bullet 
could not have foot through 
the wrist of Gov. Connally. 
Did you testify to that’

A—I united before the

M
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w fitsiw m ez back of 
the trek I^J the second that 
b she back d the bead.

(tar iswl Finck if be »M 
aware “Ji dmp( the rtCon- 
gnexe of the assassination, 
•ait err expert" was able to 
ire the reared shots in the 
reqcred tire from the sixth 
flax mix of the Pallas 
achswfeoct depository.

F. bra Dymond, chief de- 
faaitT wewi objected' on 
grazes sxh knowledge would 
be hearsay and Judge Hag­
gerty rwirf out th* question^

(SB THEN asked Finck 
# he tad access to noted by 
the ESI sad Dymocd again 
objected ths wixild also be 

hearsay evrienre.
Ths Kr be was overruled.
A—As I remember, I found 

cut a\xx tie reconstruction 
and tests when I read the 
Warren ,Report when it was 
pubhsird » September. 1964.

Q-Ctaaxi. in regard to the 
autopsy report of 1963. how 
much toe cd you spend on 
the report?

A—I emit give an exact 
figure. I »u called by Dr. 
Humes to Bethesda. I would 
say 1 spent several hours with 
Dr. Benes and Dr. Boswell 
before I i^xd it

Q-Did yoa read over the 
ftnai draft?

A—1 did.
Q-lbyou agree with every­

thing in the autopsy report?
A—ESsercauy. I do. I read 

the report sod discussed U 
several hours.

Q—Tbea why is Gov. Con- 
nallv spelled C-O-N-N-N-E-L- 
L-Yand not CAS-S-A-bbY!

DYhfDND-BKOlGHT a roar 
of tairttr trra the gallery 
when he objected to the ques­
tion oa grounds that the wit­
ness "is not qualified as an 
expert m speEieg " 
Judge Haggerty then brought 

more tauftter when be stated 
the metscuiocs Cot Finck "did 
a kit of ipt&g yesterday."

Djm<xid took owe the ques- 
tioexng due defense witness.

O-I^id anyone give an or­
der as to the opiaion JW 
were to vriu!

A-No
Q-WouH you hare accept­

ed any order a writing the 
report?

A—Na
Q-b perfornsssf an autop­

sy. whict is mere unportant. 
viewing pbsjeocrapks or new- 
leg the actual iciydl

A-Tbey a«ires<i>t each 

ctfx-r.
Q-h gathering etemtua 

fee arnviag at • cvoctawn. 
which is wer Buporuat. see- 
fag pbosapr apbs «< the ca- 
4n« or »«•< a* cadaver 
ttartf

A—The cadaver B the moat 
kepartant tt-X to ^

eornmissoa ua uu «.-. । 
did net disintegrate before j 
striking tie wist of Gov. j 
Connally because there were t 
too many fragments tn the j 
wrist to be caused by such ■ 
a-bullet I dual dunk that 
such a bcuet which has lost 
such little weight couM cause 
the fragments I could see tai 
the X-ray of the wrist of Gov. 
Comaliy;

Q-Did you have occasion 
to see Gov. Connally?

A—No. I may have had re­
ports on his condition. I deal 
recall. I did see X-rays and 
photographs.

Q—Codd a wound of en­
trance in a flabby area be 
larger than the wceind of exit?

A—It could be. 11 would be 
determined by the angle of 
the projectile.

Q—Does this apply to a 
skull wound? Could the wound 
of exit be smaller?

A—Mort of the time when 
a bullet goes through a bone, 
through and through, the exit 
wound is larger. The reason 
Is that the bullet disintegrates 
going through booe, causing . 
fragments and a larger i 
wound. In a flashy area hit I 
by a high velocity bullet, the ' 
skin stretches on the entrance j 

of a bullet and retracts after, j 
It often does this to some ex­
teat It doeart happen | 

through bob*. Skin is more t 
elastic than bone. The post- । 
tton of the bullet in relation ’ 
to the target will hare an ef- , 
feet on the wound. '

DYMOND THEN asked I 
about the position of the j 
wound in the back of Ken- I 
nedy's head—whether it was ; 
four inches, or WO mm, above ] 
the external occipital protu­
berance. j

A-On being.qoestiooed yes- I 
.terday by Mr. Oser. I referred i 
to the measurements taken on ' 
an X-ray film. i

Finck then explained that ■ 
the size of an X-ray seldom . 
corresponds with the exact ; 
size of the bead, that the size ; 
of the X-ray is. based on the ; 
distance cl the X-ray tube i 
from the subject-“The film i 
is not to scale." be said. '

Q—The measurements to 
which you refer tn your au­
topsy report — are these meas­
urements from the cadaver it- 

aelf?
A~Tbe Watte of the wound 

at the back of the shirt and 
the back of the bead corre­
sponds with the moasur«D«sta 
oa the cadaver. •

Q-Xor. doctor, referring to 1 
Sista < Exhrtlt I A the brod of 
Us- President, wcuSd the 4- 
rvetsoa <4 the Presidesil s 
brad, im side or U» other, 
ailed lie j^rl________, 
7SnVhfe Hk Catoosa It 1



_______________ _____,_.««■,««»^iMi«MMBM«w«*iMiaiii^

Court
_(Co«Un»ed from Page ^A)

A—Yes, it would to some ex. 
twit.

Q-Did you tonify, jPrior, 
hot you did fvu examine th* 

Un half (X ih# pmuUM’i i 
lx a In’

A Y»s, the I,run Wal *1111 In 
rn«i>i>. ah Tlx brain wps ex­
amined alter th* autopsy waa 
made and the final elimina­
tion retort was made tn the 
acrfdemental report •

Q-Did IV. Himes make the 
M.ppHmevita) report?

A—He did.

H5CK REFERRED to the 
Rage in tie report to the pre*- 
idential torn mi mon as of Dec. 
•- 1W, titled “Supplemental 
•('port

• Q-Doctnr. what was the 
purpose of the autopsy per- 
formed by you. by Dr. Hume* 
and by Dr Roswell?

A -To determine the nature 
of the wound and the cause of 
death.

Q—At the time you signed 
the report, were you satisfied 
as to the cause of the wounds, 
their direction and effect?

A-ln ny nplnkr., this re- 
port fulfilled thia mission.
9-Having performed the 

a-eojny. »hal firm opinion did 
you r'mh*

A II was my lum opm„1# 
that De wound of eniry waa 
at the on. a of me n*k and 
the wound of exit m tlie front 
»i the tracheotomy wound. 
The second wound was at the 
hack of .the head anl the exit 
of this wound the right top 
aide of the head. The head 
wound was the fatal wound— 
the cause of Seath.

—As of this dale, doctor, Is 
Cwre anything that would 
change that opinion?

A—No, sir.

AT THIS prunt Dymond 
stopped direct questiieung and 
•her resumed crossexumma 
Irm If' began questioning 
Fleck as Io the palt lit the 
autopsy r'|»«t having Ip do 
Willi lie elin t |,r ain,n rg Iha 
entrance wound at the back of 
lh* head at the external oc­
cipital protuberance.

This particular portion of 
tie report. Finck said, con­
tained measurement* taken 
from the X-ray.

0—Were the X-ray* you 
viewed all of the X-ray* 
that were taken of the presi­
dent?

witness had already answered 
that,question. The judge sus­
tained this objection.

Q—AJ that time, I* It not a 
fact, that .you were puzzled 
by the lack id an exIl wound?

A--Yin/, it I*.
9 -hld.yuu aay tn Mr. Dy- 

inniiA thiit you weren't taking 
order* from anybody In the 
autopsy room?

DYMOND.' AT this point, 
objected, claiming the wit- 
new was being 'misquoted.

Oser then told Judge Hag­
gerty:. “I asked whether he 
had answered Mr. Dymond he 
wasn’t taking any orders dur­
ing the autopsy."

Dymond interjected. "1 
asked the witness If he was 
taking orders on what Kis pro­
fessional opinion should be."

0—Were they ordered not 
to dissect?

A—There were no direct or­
der*. There were several peo- 
ple in the .room and a number 
of suggestions were made.

Q—I* it not a fact you were 
• lieutenant colonel in the 
Army and there were gen­
erals and admiral* present 
in the room?

DYMOND OBJECTED on 
the grounds- the witness had 
gone over this, hut Omt cun- 
lemled he was merely at- 
tempting to determine who 
sax gjvmg order* during the 
autopsy. Judge Haggerty sus­
tained Dymond'* objection 
and Oaer excused the withes*. 
The judge took a five-minute 
recess before calling the next 
withes*.

Oser requested that two re­
port*. signed by Rack, 
marked S-67 and Ml, be 
filed Into evidence. The judge 
ordered the reports filed.

Dymond then asked for the 
next witness, Dean A. An­
drews, a New Orleans attor­
ney, who was seated outside 
the courtroom. •

ANDREWS entered Ihe 
courtroom wearing the uiual 
dark gluts'*, a dark rout and 
dark he. Ite link the oath 
and, after aiding down, re­
moved hi* dark glasses and 
proceeded to administer 
some drop* to hl* eye*.

At thi* point. Assistant Dis­
trict Attorney James‘L. Al­
cock requested permission to 
approach the bench. He was 
accompanied by Assistant 
District Attorney Andrew J.

, Sqambc*. Dy mond joined

Barry and said be declined to 
answer Ihe question because 
of a client-attorney privilege 
and because of a charge pres­
ently pending.

Irym/aid atari*! tn ink an­
other question, but the Judge 
Interrupt*! him and said he 
had ruX ycl ruled on the wit- 
ness' objections.

He sustained the objection* 
and told Dymond to rephrase 
hl* question

Q—Regarding thl* tele­
phone call, was It a long dis­
tance call or a local call?

A-lt was a local call.
. Q—When did you receive 

the call?
A-! don't remember the 

time.
Q-Can you give the ap­

proximate date? I
A—Yes, -it was the day a!- 

ter the president was assassi­
nated.

Q—Would that be Nov. 23?
A-lt was a Saturday. If 

that wa* Ihe date, then that 
Is correct.

Q—Was the call from a Mr. 
Clay Shaw?

A—No.
Q—Did you ever receive 

any telephone calls from a 
Mr. Clay Shaw?

A—No.
Q-Ro you know Mr. Cay 

Shaw1
A—No. 1 do not.
Q—Wire you ever Inlro- - 

duced to Mr. Clay Shaw? 1
A—No, 1 was r>ot. ’ 
Q—When was the first time 

you saw Cay Shaw?
A—When 1 saw his picture 

In the newspaper in connec­
tion with the investigation.

Q—What did you do as a 
result of that telephone call?

A—As I recall, 1 called Mr*. 
Springer, my secretary, to 
see if she could locate a file 
on Ue Harvey Oswald. He 
had been into my office about 
lour or five times during 
early Muy or June.

Q-After calling your of­
fice . . .

ANDREWS Interrupt'd and 
said he did not call Ins office, 
but called his secretary at 
home.

Q-Very well ... a* a re­
sult of that call did you do 
anything else?

A—1 believe my office In­
vestigator visited me.

Q—Were any other call* 
made by you?

A—On what day?.
Q—On the dav vou r^-iv-a

in Clay Shaw Conspiracy
Q-What do you mean, you Iwith Lee HTY Os»>ld?

So, sir.
-Did !»w hear Lot 

Harvey M nwinn the 
name'of Or1'. Shaw, 

A-So. wl dd hoe. 
Q-Did jw’rt hear David 

Ferric m«A L«e Harvey 
Oswald or la Oswald?

A-No. W
the KJXN5E turned 

Andren lie Ik emu-ex- 
animation dr Ina than 10 
minutes of pstacur.g.

District B"! Jun Car-

Q- Did you see him any olh- I 
er time?

A—Four or five .lime*, In­
cluding the Initial time.

Q- When was the next time?
A- Th' first of May, I mean 

llw first W"k rd May.
Q-Your office?
A-Yes. ,
Q-Where Is It located?
A—In th* Maison Blanche

Building.
Q-Wns nnyoae with him?

[ A—The Mexican. 1 never
I saw him unless he was in the

believe you did?
A-I believe I del
Q-Hnw tail was the person 

you I'rogni/ed wt the phor*?
A- I decline tn answer that 

on two grounds., fine, that It 
violate* Ihe attorney client re­
lationship; second, that it 
could, would, might tend to 
link me In a series of eirvurn-

trod-zed to a man by th* 
name of Clay Rertrard jwrx 
to that, ! vied * as a <m«r 
nanus of the real per wax Dual 

call'd m».

JUDGE HAGGERTY teem 
asked Andrew* what iw me am

I by "rover names"
I A—Halbur than use this

si*<ice» Involved in n case now I 

pending.

Al JOCK ASKED the' jury 

be sent out of the courtroom 
so he could argue the point.

presence o! the Mexican.
. uwU -..-.-— ---------- -- . Q—War the subject of the
shortly befit Alcock began conversation the same a* on - , - „ . •
eroU-ixamana Garrison his first visit? -M* »”«"’!' ??‘ l1^?^

rain enterti'-he courtroom

crojs-examcxoo. Garrison 
remained c he courtroom 
until the laaxa recess at 
Hili a. nt. it did not take
part ui any J the question­
ing.

Under ms examination I wltant basis.
Alcick sags to deslrcr the 1 
credibility cf fie witness.

Q-Wcre you acting as his 
attorney?

A—I thought ! was when he I 
came buck. It was on a con-

out of the court at 11:35 a m

. Ab wk .lik'd
Q-TSrn sou UI l» 

FBI’

...----- -- i gave a rm.ee
Alcock argued that Andrews j q, y,u g., 

should have lo answer on the . that the FBI
grounds that he had previous. , ih;-

V-Wbea »u the first time 
you, saw Lee Harvey Oswald?

A-l would have to guess 
the Spring « nrnmer of 1963, 
•round fitter 5:J0 in Ihe *<!• 
ernoon.

Q-Msy or June?
Ay-1 think * **s the lat­

ter >art of Mjy -*ben I first 
saw -him. He viutrd my of- 
fir* ;four or live times

Q-Wsi he uxmiparued by 
anyme?

Au! hrsucud lie was; I 
didn't know

ANDREWS WAS asked the 
subject of Ihe conversation 
but the judge “allowed him to 
claim the attorney-client ex­
ception again.

Q—Did you coll'd any tee?
A-No.
Q—Did you set a fee?
A—Twenty-five buck*.
Q—Do you remember 

be i Oswald > wire the
what 
first

ly made "vacillating" re- 
•ponse* to the question of 
who had called him.

Judge Haggerty ruled An­
drews could not be forced to 
reveal th? height of the person 
who had call'd him on Nov 
23, but Alcock could proceed 
to attempt Io reveal any con- 
traditions in Andrew*’ testi­
mony.

DURING THE legal haute. 
Garrison sat quietly at the

Kerr-dv rommi <■-.’.->

I

Q—Did ycu reveal lie real , 
ame at Du* lime* । 
A —No Nobady a«ied me k» {,

I lime you uiw him’
A~T1e first lime, he 

black pant* and a shirt. On 
his return trips, lie wore a 
wlute shirt open at the collar, < 'torr.i-rsau.in nu-i r,-, „-~„ ,,- 

■ —us *niii inA -lack* : Party named (.lay Bertrand* ■

at thu Ina T r- 
word da*.Ui be 'v.J'U

wore i
end- of Ik prwriiiioh table. I 
not inlrrvening In the disput' i

Q-Prior lo the telephone 1
ronverxation had you tr-n tlw

FBI alirr th* pI'.Tw 
the lo ;.i:il'

„ : with cults and slacks.
Q-aHow eg you assume Q-When was the next time 

this?.' ■ • ■ -
A-PIease rephrase the

A-iThree persons came in 
my Office at me time. He 
was iecood atd * Cuban type 
was third, I 10UJd call him 
a Mex.

O-How ^j was Oswald 
in your office Wore ihe 
Mexican came it?

A—.Both came in ^ ibout 
ihe ame time. . .

Q-How laree |* your of­
fice? ;

you saw him?
A—I don't remember but he 

again came to my office. It 
was just before closing time 
... he stayed 10 to 20 min­
utes ... the Latin type was 
with him.

Q—Did you ever leave with 

them?
A-No.
Q—So you don't know how

A—if had a reception room • 
which; |*j |ntn ojjire, my । 
*ecrtljiry'i ijj,^ ^ * imall 
libmrv

^ 'Were you Hiking with 
•nyone at the time Oswald 
entered? .

I thev physically got there? 

| A-No.

A-I would be guessing, but 
ky no. Three r*ish« 

came into my offices, I mean 
wee people.

Q-What are swishes?, 
A—They jug ju lshed.

. judge haggerty mW. 
I tiling w* e— 'J ihe com-

! ANDREWS SAID he uw 
I Oswald next three nr four 

day* Inter In his office, hut 
he never asked the compan­
ion his name. Oswald and Ihe 
.Mexican returned one more 
time day* later, Andrew* te*-

question and I will answer It.
Q—Do you know a person 

named Clay Bertrand?
A—I know n person, who In 

the 1950s wa* Introduced to 
me as Cay Bertrand.

Q—What was the occasion 
when you were introduced to 
Cby Bertrand'’

A—I walked, into the U 
Rendezvous liar. There was 
a wedding reception in the 
back room and that k where

; I met him

lified.
Q—Did you have occasion 

again to see Oswald?
A—Ye*. I don’t remember 

If it was foup or five times. 
I have to start guessing. My 
best recollection is that the 
next occasion was on the

Bertrand while I was in iv 
ho^utal y,

Q—You testified bef-xe the p 
Warren Commi’'am. d/r.'t .. 
you. to say that it eux Utay u 
Bertrand who called jeu at 
the hospital? •>

grt nw the itatrmrm in IV

Q-Hy whom were you In- . mg lo k *r 
trodllCed Io Clay Bertrand’ . •U,"rent (r, I

I DYMOND OBJECTED ird 
• avt that if Arrfrws WsS t-

if

A Big Walt-I
sfiectlully dnliw to aniwer 
on the grounds that the an-
swer would link me to a chain 
of circumstance* involved in 
a pending case.

AFTER A BRIEF legal du- 
cussion, Alcock continued'.

Q-Big Joe. who's Big Jot? 
A—She’* a butcher.
Judge Haggerty: "Speak

| Alcock said Vie uc

gexted the Jury be atarv'd so 
go to lunch and that Andr-w* 
read the entire texurmny lin­
ing the lunch period M'-rf, V* 
lunch pel nd be could read the 
statement aloud (or the bene­
fit of the jury.

r

i



suuci-M ire shcrui to re- j Yu 
thjt ume of ■ move the jury Iron the court- : Zr'den

Co st»j <:>''* ro

der-t Kennedy al that lime did
room

Alcock laid he (eels that, if

A—To my knowledge there 
wai some film that did not 
come oct They were bruised 
pbixograxa

Q-Now. Actor. If you had 
Lie X-rays examined by a 
r'dioloccU, was. there not dis­
covered a 1'i inch structure?

A-There was evidence of 
metallic fragments

Q—If this was in ube X-rays, 
was it there at the lime of

' the witness had his attorney 
in court, he should be allowed 
to confer with his attorney 
and be advised of his consti­
tutional rights and. If his at­
torney was not present, the 
court should instruct him.

A-Tber' wax • brown. rec-

tomtity
-hat it re­

ferrod to
Q-What was tla reason you 

rave Mr. Dymond that you
did the tract
through the throat* ■

A—1 didn't consider dissec­
tion

Q~ Didn't sou say you did

lion of the body of President 
Kennedy, as a matter of fact?

Q-Iwit it a fact that you 
were told not to go through 
the.throat area*

A—Yet. tut I don’t romem-

ALCOCK SAID the witness 
has been convicted of per­
jury tn connection with his 
testimony in the investigation. 
The conviction. Alcock noted. \ 
is under appeal. |
Judge Haggerty asked the 

witness if be had an attorney 
in the courtroom. Andrews. 
sad yrs and asked that Mb 
chart Barry come forward

Andrews explained that 
Barry is associated with him 
in the practice of law.

JUDGE HAGGERTY ruled 
Andrews would not be forced 
ta incriminate himself. ;/

Andrews said that his law­
yer was there to advise him 
if he had to answer questions. 
Andrews’ perjury question is 
now on appeal before the 
state supreme court and: the 
judge said the convicting: ri' 
not a "final matter;’’ ?r

(Z E L D E N WAS in the I 
courtroom at the time. Th’ I 
judge admonished him tn : 
have a scat "like everyon? 
else" when the court recon­
vened after the first mans- | 
big recess !

A—The purpose of the cal' 
. . since I was in the >os- 
Rital and couldn’t go, I w.mt- 
.ed to ask Monk if he’d he in­
terested in going to Dalias to 
represent Lee Harvey Oswald.

i Q-Did you later have oc- 
i casion to have a conference 

with Regis Kennedy of the 
FBI?

A—I don’t recall the time, 
but I think it was Monday. 1 
called Mr. Kennedy tn let him 
know Lee Harvey Oswald had 
been in New Orleans in either 
the summer or spring of 1963. 
I also called Mr. P.eisaer, 
head of the Secret Service, 
abd gave him the same in­
formation but he dain't seem 
to be too interested.

ASKED BY Dymond what 
his physical condition was 
when Kennedy visited him al 

' the hospital. Andrews said he 
had been awakened from a

b" the d^ails
(J tVlui told you not tn 

liiiuuxh Hui throat area?
A l dZ not d-i it

g'l

Q~On you describe the 
Lwulnris made In tie body?

A-I did not make the. in- 
cixiwu. I was called Io make 
a study of the wounds .My 
role was In emphasis* and 
examine the wounds The In- 
ei'tons were already made 
when I got there

Q—Whst was to prevent you 
P'ccn making these incisions?

,A-I armed a short time

Judge Haggerty ruled' It 
would 1* up tri the’ court Jo 
instruct the witness whether 
to answer questions.

Dymond said defense coun­
sel had no objection tip Bar­
ry’s bitting at the defense ta­
ble, but the judge allowed 
Barry to ait by the witness 
stand at the front of ‘ the 
courtroom.

I do rerr.r-nier there was a 
bruise in the upt»r chest 
cavity, produ/M by the bub 
lei that entered the peril- 
dr ill's back I

Q -Should tlK.-e have been I 
an open incision*

A -I saw Hie leafy open
Q-ls It I'd standard op- 

rro'ing fui"dur' to disks a 
wide lie Irkin Pl 'ruliuiw tins 
wwiel’

A-1 don't rsimewilret inak' 
Ing Hie ire iMin I was not the J 
pairvlogist making the au- 
tups?

Q—Did sctj not say to Mr. 
Dymond that you didn’t want 
lo mutilate the president's 
beefy?

DYMOND AT this point ob- 
Jctud co the grounds the

ALCOCK ASKED tor "one 
minor clanficaUoei" before 
the jury returned to the 
courtroom. He asked if he 
couM go into the subject mat­
ter on which the conviction - 
was obtained.

Judge Haggerty approved, 
of questioning along this line.

Trie Jury was called hick, 
and Dymond began his direct 
examination of the witness.

Andrews testified he has 
been an attorney for U years,

DVMOMF AM Eli him If, 
>ai Nov 23, HM, Ik was coq- 
lut'd In a Impllsl

A -Yrs. I was I was con. 
fi/ird to Hotel Dietl.

Q-Did you receive a tele- 
i phone call while you were in 
। the hospital?
I A—Yes. I received a tele- 
| phone call.
| Q—From whom did this call 
j come from—if you know? . 

j ANDREU’S conferred with

“'-mu. inry time directly 
in and stood Os-re until I 
told them to come in.

Q—Did they love prior to 
Oswald’s corning in?

A—I think jr,. then Oswald 
and the Mex walked in.

Q—Do you think there was 
any connection between those 

and o^id and the 
Mexican?

A — I don’t bow whether 
there was or sis not.

What advice did you 
give to Oswald?

A—I would Live
an at tomes -cheat 
oo that.

sleep, that he was under se­
dation.

H' said he remembered see­
ing Kennedy only once

Ask'd If Ik was under sms. 
Hon wlien Kennedy visited 
him, he said he was under 
sedation "regularly" after 
that.

Q—Did you furnish him with 
a fictitious name of the per­
son who called you on the 
telephone?

ANDREWS conferred with 
his attorney and declined to 
answer the question on 
grounds it. could be used as 
evidence against him in the 
pending criminal proceeding.

Judge Haggerty sustain'd 
the objection. Andrews, smil- 
Ifig broaifiv, remained silent.

Qddn the course of your 
conversation with agent Ken­
nedy did you ever use the 
name Clay Bertrand?

not.

to claim 
exception

Haggerty avowed this 
elaim to stand.

Q—Was Oswald a client?
A—At that tire.
Q—Did you receive any 

pay?
A—No.

r ^7,°^ > w do any work 
for him?

A—Other than counsel him, 
no.

Q—How long did he stay? 
..A—I m iWWbg ■ • • maybe 
10 to 20 minutes.

Q-Did Oswald talk?
A—Yes
0—Did the Latin type talk?
A—No
Q-Did he talk at all?
A-He may have. I don’t 

remember
Q-1*1 you rifiiember his 

num'’
A—No.
Q—Do you remember his 

description?
A—He look'd pretty good. 

I wouldn't tarsle with him. 
He was the aSkiic type. He 
hnd a butch haircut. He look-
ed real good

Q—Did he b e any tattoos
or scars?

A-No 
Q-WM exile 
A-Bbck
Q—How dad

*as hlj hair?

was he?
A—I reuMs! ay He was a

had the ap- 
pearanre of i ailn type.
Latin type. . .

Q-Did y« < er hear him 
speak?

A—I could la e but I’m not
jure.

Q—In Ert’s' nr Spaniah?

Q-Is or was May L. Shaw 
. Ilw Clay Bertrand to whom 

yw ri (err'd?
A No, sir.
Q-ffo you know who Clay 

Bertrand Is or was?
A—Yes, I believe I do
Q—Did you know David Fer­

ine?
A—Yes, slightly.
Q—Did you ever see David 

Kerrie with Cay Shaw?
,i A-I never saw Clay Shaw 

before.
1 Q-Did ',4i ever see Ferric

A—1 don’t fl 'ember.

JUDGE IIM< KHTY lik'd 
Andrews If I'Veks English 
arid Kpanlih (Mid Andrews 
said, "t/ro. ’♦'. Judge,"

■Alcock atkr !
Q-How mu?) did this Cu­

ban 6r Mexcrtltjpe weigh?
A-16J to I? Wands, a wel­

terweight. *
Q—As a rr«4 of this con­

versation ** iWswald, did 
you know hB^he’

, A-Y«. I to name 
when he cartr“?

Q-Did you lake one?
A—Yes 1 looked al it and 

dropped II like a hot potato. 
I'm not interested In helping 
Cuba.

Q—Did you talk to Lee 
Harvey Oswald?

A—Yes, I think I asked 
him for my money.

Q— Was anyone with him?.
A—The Mex was there, 

leaning against the window.
Q—What time did this hap­

pen?
A—It was after lunch. I 

don't remember if the fed­
eral court was still on Camp 
st. I may have been going 
to the federal court or the 
Whitney building. '

Q-Was anyone else hand­
ing out leaflets?

A—There were other people 
there but 1 don't recall if they 
were handin out leaflets.

Q—Do you • ecall If any of 
the other persons were Latin 
types?

A—Not except for the Mex. 
I called him “me and my 
shadow" to myself. He was 
always with Oinvald.

Q—Were there.other Lath 
types around?

A—There were some stand­
ing on the curb hollering at 
him.

Q—Did you determine 
whether Lee Harvey Oswald 
was a homosexual?

A-No
Q Did you determine 

whether the Latin was a 
homosexual?

A-No. not that 1 recall.
Q-Did you ace Oswald 

again?
A-No.
Q-Did you see the Latin 

type again?
A-No. ,
Q—Might you have seen 

cither of them again?
A-Not that I recall.
Q—To your knowledge did 

anyone send Oswald to you?
A—To my knowledge, no.
Q—Mr. Andrews, getting 

back to the cull you received 
Nov. 23. cun you tell me the 
approximate time of day or 
night?

A—I don't remember. I 
know It was daytime

Q-DId the turnon who call­
ed identify himself or her. 
self on Iha tel'ptono?

A -No.
Q-WwH you recognize the 

voice of the person who called 
you on the telephone?

A-Yes.
Q—From where would you 

recognize il?
A—My legal practice.
Q—At the time, speaking 

on the telephone to the caller, 
did you associate a person 
with that telephopp voice?

A—I believe I did.

■i i ju.-i *;i uu m and ‘..'K 
wedding receplion was going 
on.

Q—Wlio Is Big Joe’
A—Helen Girt.
Q—When war the last time 

you saw Hell'll Girt?
A-Wien she was released 

from Angola.
Q-When was -Jul'
A—Sometime in the late 

50i. I defended her on a 
charge of possession of nar­
cotics. She was convicted 1 
saw ber when she got back 
from Angola.

Q—Where is she now?
A—I don't know.
Q—Was she charged under 

the name of Helen Girt?
A—1 don't know, but I as­

sume she was.
Q—Did you have ocratun 

to have a convenatKa with 
this person named Clay Ber­
trand?

A-Yes.
Q—Aporoximately how long 

did you talk?
A—He denied being Clay 

Bertrand. You know who he 
ri.

0—1 know who he Is? 
Would you mind telling me 
who he is?

the judge read it into the 
record.

Judge Haggerty: 1 cant 
give an exhibit. That's up to 
the prwccullin and the de­
fense.

iRus

Q-Wujld yrxi give m* lux 
name?

A—1 refute and respectfully 
refuse to answer on the 
grounds that it may lead me 
to a series of circumstances 
involved in a pending case.

JUDGE HAGGERTY de­
nied Alcock's contention that 
Andrews should have to an­
swer the quertion

Q—Have you known this 
person prior to going to the 
Wedding reception?

A—Ye<.
Q—Have you neen him since 

that wedojtg reception?
A-Yes.
QtTo your knowledge, del 

he ever call you and aik you 
to represent anyone after 
you saw him at the wedding 
reception?

A—He referred clients to 
my office.

Q ■ Did tl» name tit Ow iwr- 
wsr you know si (1iy her- 
trend come up in conversa­
tion with agent Regis Ken­
nedy?

A-Thls is my best recol­
lection.

Q-Can you explain this?
A—When Regis Kennedy 

was making his examination. 
It dawned on nx that if 1 re- 
vented the real name, it 
would bring heat oq, some­
body It didn't belong to. I
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PalUogisI 
Grilling fo 
Continue

Army Col. Pierre A. 
Finck was due for more 

grilling lodar fey Assist­
ant District Attorney Al­
vin V. Oser on his contro­
versial autopsy report on 

President John F, Ken­
nedy.

The Swiss-born cofooel rat 
called as a defense witness 
yesterday in the Oval of Clay 
L. Shaw, but was held on the 

stand more than twice as long 
by the stale. When court 
closed at 5:M, Oser was still 
not finished with him.

Shaw, 54, on trial in Crim­
inal District Court. is chanted 
with conspiring to till Ken­
nedy, but the trial is again 
in a phase where Shaw is a 
bystander as testimony cen­
ters around the Warren Com­
mission Report an the assas­
sination.

A DEFENSE SOCRCE arid 
the next witness wJ be IX 
Edward OTXmell cf the New 
Orleans Police IVpartmerit, a 
Ue detector expert,

Col. Finck was one of three 
military physicians who per-

• formed the autopsy 00 Um , 
1 president shortly after be was

shot to death on Nov. 22, 
190.

• The Wane# Cbsnniissloa 
' used this report In reaching 
I its conclusion that Lee liar- 
J vey Oswald acted aiooe tn 
* killing Kennedy. CH Jun 

Garrison charges Shaw coo-
' spired with Oswald and David 
’ W. Ferric here to assassinate 

JFK

R0WE1.TR, THE commis­
sion never clewed the X-ray s 
and photos tales at th# 
autopsy, and this materia! 
has been scaled- in the Na­
tional Archives uatd m at

See TRIAL-Fage"* '
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Col. Finck testified jester* 
day be didn't see then ether, 
until January. ISC. when be 
wade a supplemental report. 
He acknowledged tbit mtn 
then, the autopsy report way 
pot have been complete.

Though incomplete, Qi. 
Finck said. "As regards the 
wounds, what we signed tn 
Nov. 14. 1961. Is adequate.**

IN FIVE HOURS of crash 
- examination, Oser sought to 
discredit the autopsy's report 
that Kennedy was shot tram 
behind. Garrison claims the 
president was caught h a 
crossfire.

Finck, who came to the 
United States as a young 
physician, has a Swiss accent 
and often spelled words be 
felt might not be clear. But 
ho made it dear It was bo
ordinary autopsy.

"When you are suddenly 
called in to examine the 
president of the United 
States, who is dead, you do 
not look around the room and 
take notes on who Is there," 
he replied when Oser asked 
him who attended the an- 
tepsy-

HE SAID THE crowded 
room at Bethesda Naval Hos­
pital near Washington Includ­
ed an Army general. FBI 
agents and Secret Servica 
men.

"Did you feel you had to 
obey orders from that Army 
general who said he was tn 
charge?" asked Oaer.

"Uh, no."
"Why not!"
"There were others, there 

were admirals. . .
"Admirals?"
"Yes. two admirals."



mxx WAS DEFIMTE In 
stating thit all medical evl- 

, deuce showed the president 
■ was shot tn Use Met of the 

occk and the back of the heed 
—and that H didn't take a 
Hiicroscoplc examination to 
know it

I During the questioning. 
Judge Edward A. Haggerty 
Jr. several timet had to di­
rect the witness to first an­
swer "yes" or “no* to cer­
tain questions and then follow 
with an explanation If he de­
sired.

Oser asked questions and 
there would be long pauses as 
Dr. Finck considered them. 
Then as be began his answer. 
Oser would ask the julep tn 
direct the witness: to answer 
yes or no first.

Here are some of the high­
lights of his testimony:

—The left aide ef tho presi­
dent's brain was never exam- 
teed daring the autopsy.

—The wounds la the back 
of Remedy's neck and the 
back of bis head wees both 
entry wounds.

—Dr. Finck was Hd net tn 
dissect the neck area of the 
president, but couldn't re­
member who told him not to.

-Asked If exhibit B» (the 
ballet the Warren Commis­
sion said went alt the way 
through Kennedy aad Osanai- 
ty and emerged Intact) 
coaid hare damaged Connal­
ly's wrist as It did without 
being damaged. Dr. Finck re­
plied “I don't knew."

-Dr. Finck was told by the 
rargeos general of the Navy 
not to discuss the case with­
out first coordinating with 
the attorney general, then 
Robert F. Remedy, tho late 
president's brother.
. At one point. Dr. Flock took 
so long to answer a question 
Judge Haggerty looked at 
Oser and saM, “Mr. Oser, are 
you still waiting for an an­
swer?* This provoked laugh­
ter front the spectators.
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used In the autopsy have been 
sealed In the National Arch­
ives until 1971.

Garrison made a legal ef­
fort to subpena them but, aft­
er a federal judge ordered 
them released, the state rest­
ed Its ease without receiving 
them. The DA'S office ex- 
plained the Justice Depart­
ment planned an appeal which i 
would have delayed the ma­
terial until too late for use 
in the trial.

Cot. Finck took the stand as 
today’s session opened and 
qualified as ar. expert witness 
In the areas of forensic medi­
cine and pathology.

The witness testified he co- 
authored the autopsy repon 
on Kennedy with two othe- ' 
military physicians. ■

DYMOND ASKED the col­
onel to describe the body |

of the explosive and shatter- j 

Ing force of the *-.xzd of ' 
exit -. . ." he added, j

Dymond asked if there were i 
any fragments of skull ex- I 
amined ''that would be incom- j 
patible with a deterx-joacon • 
that the bullet was fired from ' 
the rear?”

•'There were now.- Dr. ' 
Finck said.

‘•f HAVE A firm opinion , 
that the bullet entered from I 
the back of the head sol exit- j 
ed on the right side ci the ; 
top of the head, prtoma^ a j 
Urge wound," be odani j

Dr. Finck said tie ballet i 
disintegrated when n Kt the I 
hard bone in the hack « the i 
head. He said it was xttpes- j 
sible to determine wot pre- j 
r.sion the angle w;tb *bxh : 
the bullet struck the head i

The witness said Bud when i 
he signed the report, be bad i

Oser asked if the person who 
made the drawing had access 
to the autopsy photos. To his 
knowledge, Dr. Finck said, 
he did not.

Judge Haggerty then re­
cessed the trial for lunch.

DYMOND SAID over the 
week end he believes the trial 
will go to the jury by Thurs­
day. This means questioning 
of defense witnesses would 
have to be completed during 
the next three days.

Several more are under 
subpena. including (ormer 
Texas Gov. John B Connally 
and William Gurvich, a for­
mer Garrison aide

Others include Alvin Beau- 
boeuf. a one-time Ferrie as­
sociate;; Hugh B. Exnlcios.
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I wound suffered by hrnncoy. 
lie said:

"I saw on the right side in 
the bock of the neck of Fre<i- 
dent Kennedy a small wound." 

Dymond asked him to point 
out the position on fellow de­
fense attorney William Weg- 
mann. who removed his coat 
whde Dr. Finck indicated the 
position with his finger.

Describing the wound Itself, 
the colonel said the edges 
were poshed inward. He 
said. “I -looked at It very 
closely and I have the opin­
ion... that this was a wound 
of entry . . .?

DYMOND -THEN asked the 
witness to describe the wound 
in the front of the President's 
neck. He said be found ail? 
opening "in keeping with the 
type of Incision performed for 
a tracheotomy — a wound 
made by a surgeon.’*

He said ft was a wound com­
monly made to let an uncon- 
acious patient breathe.

He said X-rays showed no 
bullets in the lower body, and 
only fragments in the head.

From bis examination of the 
clothing worn by the presi­
dent Dr. Finck said, he con­
cluded ths throat wound was 
an exit wound of the bullet

J a . definite opinion in.it botn 
bullets struck la the back.
one in the back 
and the other in 
the bead.

ASK HD If hb

j tHMUlx»ru» J au-tm-a. -i^ 
| J turner. Oswald i landlord

of the neck j Jun Hwlcn. former Saturday 
the back of 1 Evening Fo*t writer, and hii 

photographer. Matt Herron, 
and several police officers.

opinion was 1
affected in any way by gov­
ernment officials. Dr. Finck 
Mid: <

"My opinion is an honest, 
professional opinion."

Shan i« expected Io take • 
the stand in bit own defense. |

. Ik trained briefly last week j 
{ as ,i traverse witness ’

Alter a recess. |hc state j | 
began its crojs^xyrmnation of ’ I
the witness.

Under cross-examination by 
Assistant DA Alvin V. Oser. 
Dr. Finck testified that all 
three of the doctors making 
the autopsy report agreed on 
the findings.

Dr. Finck said he was told 
-not-todiscuss the case "with­
out coordinating with the at­
torney general of the United 
States." who at that time 
was Robert F. Kennedy.

AFTER A LEGAL wrangle | 
which cropped up when both i 
sides misunderstood one of 
the witness’ answers. Dr. ' 
Finck said he did not see the 

-photos of the body before 
writing the autopsy report.

He said the first time he 
saw the X-rays and photos 
was in January, 1967. He said
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as well as a tracheotomy In­
cision.

ON A DRAWING of a hu­
man body. Dr. Finck traced 
the course of the bullet from 
back to front. He said he 
could not establish the se­
quence of shots from watch­
ing the film of the assassina­
tion taken by Dallas dress 
manufacturer Abraham Za- 
pruder, but said the film was 
valuable in determining the 
president's position at the 
time he was hit.

Dymond asked: “Was this 
wound inflicted by a shot 
from the rear or front of the 
president?"

"It was definitely Inflicted 
by a shot from the rear," Dr. 
Finck said.

Dymond then turned to the 
bead wound.

THE WITNESS described 
with the aid of a model how 
head wounds are classified as 
entry or exit and explained 
the use of various medical 
terms.

Dr. Finck then described 
the wound in the back of 
Kennedy's bead as an entry 
wound.

"in the case of a nigh-veloc­
ity' projectile, there can never 
be a complete reconstruction 
of ihe wound of exit because

tie saw photos of the assassi­
nation In 1964 but these were 
from the Zapruder (Um.

He said photos of the body 
are "extremely useful" in 
making an autopsy report and 
it is normal practice to use 
them.

ASKED IF the Warren 
Commission ever viewed the 
photos. Dr. Finck said:

"When .1 appeared before 
the Warren Commission in 
March of 1964 the X-rays and 
photographs were not avail­
able to us In the preparation 
of our testimony."

Asked why. he said:
"I don't know. I understood 

It was the wish of Robert 

Kennedy."

OSER THEN produced a 
document be described as the 
autopsy report from Bethseda. 
Naval Hospital, where Ken­
nedy’s body was sent The 
witness said drawings on it 
were made by the two other 
pathologists who assisted him 
is the autopsy.

In response to a question 
from Oser. Dr. Finck said 
the hole in the back of the. 
body on the drawing is lower ’ 
and much larger than the one 
he Indicated on Wegmann’s 
back.

In a series of questions.
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Court Testimony
In Trial of Shaw

Court proceedings la the 

29th day of the conspiracy 
trial of Clay L Shaw follow:

Testimony opened with the 
.defease qualifying Col. Pierre 
‘ A. Finck, one of three doctors 

who performed the autopsy oa- 
the body of the late President 
John F. Kennedy, as an ex­
pert witness.

COL. FINCK went into a 
detailed explanation £fJlCS-

bKk_tnxnd. pausing from 
time to time la spell words 
that be thought might cot be 

clear to the court or jury.
He was to do this often dur- 

«^t his keg testimony.
Dr. Fleck was qualified by 

Judge Edward A. Haggerty 
Jr, a the areas of forensic 
medicine and pathology.

IN' ADOPTION to formal 

Tan to Page 7 B, Coloma 1
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Court Proceedings in Clay Shaw Conspiracy Tri
(vntinued from Front P*ge : —     "

c
ncr-mg us j-.il.-- logy. Dr. 
F:» k teid.f.cd list hr lias 
tuned out rxpt-riment* on 
mi'-lie wound- in Washington, 
D C . anl Edgv'aia.al Ary nal 
w w's.nds | r«f’j-:<d by bill- 
lets fired by rifles. •

the! Defense Cswinael F. lr- 
un Dymond questioned the 
w .tnes.s

V-ilid you have an occ*-

; no bullets in the cadaver.
i You need some information 
1 to know what might have oc- 
| furred.

I S ^ measured from j ameter when examined iron M (ram above down. My I 
'*^ SaKJ Uaj the hlffh < th# MHtiH* thin wlvn ex* WCJOn “W.lMihff Ik. 4:-^

’7
in ll* *u. 
H*ud*nJ

Q 'Anh vinm d.d you nuke 
f- *.leys’

A- lln- p,iHK>leg:s| in charge 
«•>» D- H-mts He oiled me 
a: fi-nw to c-m-e to the naval 
1-i-p:tel in BrlhewU. . Md" I 
i-smil I it Hume* and Dr'ikw 
w.t. who wan chief of pnlbido- 
A> it. Ilie hospital, there

If lr- you one of the cu- 
ai-He-.-i -if Ha- path- logy re- 
jr.rt on Hie pre* .dent i death?

A ■ Yes. I am
U - Describe for the court 

an t He jury the nature of the 
ereminat/ei of tlw t/rty w-iun 
etwri.u.dion of the lady i 
r.-.nd which had ba-n inflict- I 
e-J -,n th- presided’

A l would like to refer to | 
lev n-'t—. i

\1TI.H A PM SE in which 
Dr. Enk loAed it his notes, | 
he tv-can to testify but Assist- ! 
*n: District Attorney Avl.n V • 
(str objected to the use of 
n- tea. which had not been 
identified.

'n»re was a discussion in- 
vnlvirg Dimond and Judge 
Hagerty, after which. Col. 
F nek was allowed to con-

Q-Yrxir X-rays that you 
took at,that time showed no 
bpllet in tpe head of the pres­
ident?

A—The entire body waj X- 
rayed The head and the body 

•had been X-rayed. Wlien I ar­
rived at Bethesda, the X-rays 
of the head showed only frag- 
rrir-nti-. of missile in the head.

Q 'Die location of Hie 
tr» heoiorny Incision at the 
front id Hur president's neck 
was consistent medically with 
Hie wound entry in Hie front 
of Ilie president's neck, wasn't 
it?

__ _ —..mwwW II VIII ! what he said was the high 
|'bone point of Wegmana's 
t right shoulder in toward Wcg- 

mann's spinal column. He 
then measured down from the 
lobe of Wcgtliann'* ear and 
told the jury that the bullet 
entered here at a point on j 
the right side of the nape of 
the neck five inches down 
from the lobe of the ear con­
sistent with the point of the 
right shoulder,

Dymond gave Finck a pen 
qnd Im drew a round mark 
On Hie back of Wegmann's 
shirt about four inches be­
low hit collar.

the outside than when ex- K>om regarding the direc- 
amined from the inside. Cb . tx» cl the projectile is firm, 
the basis of such factors u I we no doubt that the bul- 
that, the direction of a bullet; kt auered the back of the 
path is determined. j W

Q—In addition to what you Q-From a standpoint of a 
describe as the bullet hole of ■ palralojist, would it be pos- 
entrance, was there any oth- j siKe to render a pathological 
er damage to the skull tf i option by only having seen 

’ the Zapruder film and having 
cordjeted independent tests?

ent . . . law enforcement ofli- I Q—In order to make a enn- 
cials. military officials and the elusion for an autopsy report 
like. | are photographs and X-rays

Q—Doctor, you were one of 
the three pathologists, were 
you not? 

A—Yes.
• Q—Was that army general a

needed?
A-They are extremely use­

ful.
Q—But is it normal prac-

did this was Ryberg, bu: 
is subject io verification

(J—Did the person who 
thru- drawings have the l . 
graphs and X rays of i'

A-1 MW ^ the hem nd* in

■'>: Kennedy a small wound. । 
bynurvl inierrupti-d Hw lev 
'.tar. and v bd Finck t'l ;

i Q—Was there anything in- 
I consistent about this?
! A-No
I Q-As an expert, doctor, 
' can you say what was the 
। exit point’
i A—I have seen the shirt of 

। President Kennedy. • 
Q-What did you observe?

( A—In connection with the
exit scene on the front of the 
shirt of President Kennedy 

. there wav a small wound ap- 
j proximately at the level of 
! Hie button on the shirt, 
j At this point Dr Fink 
I reached w ith bis finger ' and 
I Hwhed the first button below 
I the collar on his own shirt and 

continued:
THE FIBERS at the edge 

of the hole showed blood. The 
fibers were turned outward, 
indicating an outward move­
ment of the projectile. The 
exit hole is entirely compati­
ble with the incision 1 saw 
at the time of the autopsy.

At this point Dymond pick- 
I ed up a photograph of a 
I xh-teh and handed It to Dr.

Fink

on I’ u/w d'-ten* 
W ":a:» Wvg-nanr.

........ ........... y-1* W* plwlograph a like- 
anwney ! {^J 01 a human body, doc-

it'fl of |h* uMjnd !

<• sing J tape measure. Dr. 
Fisr. myan to calculate the '

A-n is.
Q-Did you have this sketch 

at the time you performed 
i th-' autopsy?
i A—Yes. It w-ws drawn by 
i someone else, however. It 
I was made by a Navy enlisted 
| man and we used it when 

j makinq our testimony before 
| the Warren Commission. Dr.
I Hughe* supervised the draw- 

- - I ing.
ji heavy marking fx-n j at THIS POINT the de-. 
'hUGM VNN TCHNED to j f^v introduced the sketch 

VAmond and gave him a look ln,n evidence. Dymond asked: 
u( am:; rm-nt and even ' Q-Ductor, in your proles-

b,>.k of Wermina, wha by 
IT'r. had removed his coat.

When he had found the 
position with his finger, Dy- 
monel brought a roar of 
laughter from the crowded 
•-uurtroiin by asking Dr. 
Finck to circle the point with

Q—With respect to wounds 
in bony matters such as the 
skull, chn you tell us If 
hojilng. cratering, tractoring 
or beveling are the same 
thing?
A~ln describing wounds in 

which projectiles pass through 
•structures such as bones, this 
Ir called tractoring.

Q—In connection with the 
autopsy which you'conducted 
on President Kennedy did you 
have occasion to examino a 
head wound?

A-Yes, I did.
Q—Can you describe the ex­

tent and nature of the ex­
amination you made?

A-l »w in the tack of the 
head of President Kennedy on 
the right side approximately 
one inch from the bone promi­
nence you cun all fee! in the 
back of your head and called 
the external occipital exuber­
ance. I saw a wound slightly 
above this protuberance.

Q-What was the approxi­
mate location of this wound?

A—Il was a wound in the 
scalp on the-right side ap- 

I proximately one inch to the 
right of- that protuberance 
and slightly above it. 

:'.Q-Can you describe the na­
ture of this head wound?

■A—This would be one with 
slightly irregular edges in 
contrast to the first wound I 
described in the neck. I can 
explain the reasons for that.

The tissue underlining the 
skin of the back of the neck 
are soft tissues and a bullet 
which strikes here does not 
meet the resistance of a bone 
as would be the case for the 
scalp wound, which explains 
the difference In the charac­
ter of the two wounds.

Corresponding to the scalp 
wounds, there was a hole in 
Hie bone In thg skull of Pres- 
• 4-.-» V.-•.. «- ’ • ' • • •

President Kennedy?
A—There was a very large 

wound, Irregular In shape, 
stnr-shnped. what we call 
stellate, approximately five 
Inches In diameter, to be ci- 
act. 13 centimeters in diam­
eter, showing the force of the 
object.

We received from hnllss 
portions of bone which had 
the same appearance as the 
general upper rance of the re­
maining parts of the. skull of 
President Kennedy.

One of these fragments 
could be matched inside the 
wound. I saw beveling as I 
described to you. The crater, 
when viewed from the out­
side, Identifies a pattern of 
exit from the inside.

In the case of a high-velo­
city. projectile, there' can 
never be a complete recon­
struction of the wound of exit 
because of the explosive and 
shattering force of the wound 
of exit since the woird of 
exif normally is very irre­
gular.

Often we don't have all the 
pieces of the bone. As I re­
call It, we received these 
fragments of skull bone dur­
ing the autopsy sometime, 
about 11 p. m.

| Q—Wlicn you say approxi­
mately 11 p. m„ to what day 
are you referring?

A-On Nov. 22, 196.1, the 
day of the assassination.

Q—Were there any frag- 
meets of the skull that would 
be Incompatible with a deter­
mination that Hie bullet was 
fired from the rear?

A—There were none.
Q—Having examined the 

skull, do you have a definite 
opinion as to whether the 
projectile causing the damage 
entered from the back?

A—I have a definite opin­
ion. We had the skull 
X-rayed. We found metallic 
fragments on the X-ray film 
of the head of the president 
and we found metallic frag­
ments on the bone fragments 
furnished us

I have a firm opinion that 
»U. <..**»• —•— * r

IM. FINCK testified the 
I film *m of great value In 
j deurmining the sequence of 

dwU and in showing the po- 
i siton and movement of the 
, president's body, hut he did 
: m answer the question di- 
i redly.

Q-At the lime you per- 
formed the autoosy, had the I 

' Warren Commission b e e h 
I loaned?

A-l don't think so.
j Q-Whcn did you form an 
i opinion as to the direction of 

the projectile that hit Pre*- 
idat Kennedy and as to the 
number of wounds?

A-At the time I signed the 
autopsy report I had a firm, 
opinion that both bullets 
stwk in the back, one in the 
back of the neck and the 
other in the back of the head.

I When I signed the report, I 
। did not know the sequence 
I of the shots.

pathologist.
A-No.
Q—Was he a doctor?
A—No. I don't believe.
Q—Can you give me 

name, please’
his

A—No. I can't. I'm sorry 
but I don't remember.

Q-Do you hove photo­
graphs with you of the X-rays 
taken of President Kennedy's 
bptly?

A—No. sir. They nre not 
with me.

Q-Whut time did you ar­
rive al the Bethesda Naval 
Hospital . . . was the autopsy 
already begun?

A—When I arrived. X-rays 
had been taken of the head. 
I arrived a short lime after 
the beginning of the autopsy 
... I can't give you an exact 
time . . . approximately 8 
o'clock that night. The brain 
had been removed. Dr. Hume 
totd me he did not have luo

tlce? • • ■
A-It is normal practice to 

take X-rays and photographs 
of a victim.

Q—Do you know If these 
photographs and X-rays were 
ever displayed before Hie 
Warren Coiliiiilsmon?

i topsy available to him.
| know of your own pe 

knowledge’
A—To my knnwledg 

Navy enlist'd man d:
have these 
as we did 
available to

Q Am I 
lhvfl|>l|yr

not have 
u* tn Mar*

' exhibit was pul II.*'
AT THIN POINT Dymond qualified pathol'wl' 

। objected: "Your Honor, we've | 
| naid tunc and time again I DYMOND OBJECT E

Dr Hn< k Uh! no! kin;that we re not trying the
Warren Commission. This1 Fit in He- material 
question Is-Irrelevant." j Haggerty n.uruiird

Judge Haggerty replied: i n'k "“' q'lejiion ag. 
"Tins man appeared before :. Q-< an you -!--ll u 
the Warren Commission. I material <m tie d-

9-Can ><»u

j DYMOND THEN asked if 
the opinion was an honest pro­
fessional opinion and if it was 
affected In any way by gov­
ernment officials.

A-My opinion is an honest 
professional opinion.

Cross-examination got un­
der way about 11 a m.

IN RESPONSE TO ques­
tions by Oser, Finck said he 
was one of three authors of 
an autopsy report and said 
there was agreement by the 
three team members on the 

i autopsy findings.
Q-ln other words, doctor, 

it is correct to say you agreed 
as to the results and how it 
was done?

A-Yes. And how it should 
be reported.

Q-Did you conduct any ex­
periment* or research on Hie 
effect of a deep, penetrating 
wound of the brain or Ute 

■ skull?
A—I did not. However, I 

have carried out experiments 
tn studv the effects of a bul-

much diltkulty In removing ; 
the bruin. The wound was of ; 
such nn extent, about five 
Inches in diameter, II was 
not too difficult to remove 
the brain. There had been no 
removal of the wound at the 
back of the head prior to my 
arrival. I made positive iden­
tification of both wounds of 
entry. The first was the 
wound in the head; the second 
was the vound in the neck. 
You see. at that time, we did 
not know the sequence of 
shots. The Zapruder film de­
termined this for us.

Q-How many other military 
personnel were present, doc­
tor?

A—The room was quite 
crowded. I didn’t stop to 
make notes of who was pres­
ent. When you're called upon 
to examine wounds of the 
president of the United States, 
who Is dead, you don't stop 
to see who Is in the room 
... it was crowded. There 
were FBI agents, military of­
ficers and civilians.

Q—Did you feel you had to 
take orders from that Army 
general?

COL FINCK SMILED and

think he can answer what he ■ 
knows about what he saw." ! 
Finck then continued.

A—When I appeared be- 1 
fore the Warren Commission I 
in March of 1964 the X-rays i 
and photographs were not I 
available to us in the prepa­
ration of our testimony. I ap- J 
peared at the hearing with , 
the two other pathologists— i 
Dr. Humes and Dr. Boswell, i

Q-Why weren't they avail- ‘ 
able? !

A—I don't know.- I under- I 
stood it was the wish of the I 
attorney general, who was j 
then Robert Kennedy.

AT THIS POINT (her point- j 
ed • out an exhibit pegged I 

State 68 which he claimed was : 
the autopsy report from the

fl-te patlmlogi-r'’
Dymond "hr" M a- 

Jid?' Haggerty s-'1' 
utl|Ml<'i

like the <w *!’h th*

you mi

il
Dr Finck !~< ma 

menis. I<» ^niM* Ihr
A—I have phot" co;

mown bearing*.
through I'.ige *3.
arc d p:< I hr JU

■ port I Sigr.'-d As I r 
j is part of Hm exh.b: 

' AT THIS POINT, i

Bethesda (Md.l Naval Hospi- | 
tai where President Kennedy's ' 
body was sent.

Q—Do you recognize this 1 

drawing? i
A—I recognize It, but I'm j 

not the author of it.

copy of the Wurrer 
Judge Haggerty said 
like t» reeves (<e hr 
said he had <>nly • 
question and that 
like to get it in t

’’You think yui 1 
cr* r*tf qu«li*»n. '

Q—But it's similar to some­
thing you've seen before?

A—I recognize it. At the s!,|d Judt? bagger:
‘ could take a half h

Jidqe lf.vgx-.-ry
bottom Is the autopsy, number 
given at Bethesda (or the au­
topsy performed on I'resident 
Kennedy. The drawings may 
have been made by Drs. 
Humes and Boswell.

Q—Do you know what this 
report contains?

A—Yes, the tilings patholo­
gists notice. You put down 
what you find upon inspec­
tion.

Q—Would you say the area 
of the hole la the back of 
the cadaver is lower and

a

F



, .--. r c.a ui'j-m oown in 
A-On th* -kin o( President '■ front c! the jury with the 
ennedy. I saw on the right ' drawing in his hand and ex-

side approximately five inches 
b*.ow the mastoid promin- 
ew ibelind the <-ari the 
vo jxJ. Tins wrend is approx- 
■ma'cy five inches from the 
rich; . , , which is the upper 
extreme briy prominence of 
the shoulder and approxi-
mav-,'y two inches from the

He ther. was a ked to 
scribe the wound itself.

posited inward I saw a reg­
ular wound with regular edges

“inverted " Ihn edge ilwud 
what w* cull “abrasion.” usu­
ally M—n wfurn an object 
runs agnmt something and 
goes -through

y-Did jmi examine the

A—I looked at it very close­
ly and 1 have the opinion ...
that th s wav (wound of 
try, uh.cb is a synonym

en­
ter

thenature-of
wound, what would you say 
had entered the president's

ent

anything you
m
or -«-.-. ..c,mt ».'..': H* scubd 
made b' a Wie’.'

A-No
Q—Doctor. murid you dr- 

smbe the wound found in the 
frorexl took region uf the 
pSeeMteM ’

A Al th* bin* ’il lit* au 
lopoy I ui* in th* front 'it 
toe n^ k 'X Pr* idml Kwilwdy 
a iraniverml wuuri made 
/or th* purpose in keeping 
•».’h the type of incision per-

a wound made by a wi:e«n.

wound m.vt* by the surgeon?
A l' wa s wound <onirnori- 

t> found.on uii'onv luuv per 
sms made to let Die patient

Q Yai did ten v* the exit 
bullet wound al that lime?

A. The fu'i-ieing day Dr. 
Ifini-i mlbd IP* vitvyn" In 
Iulias m-v p-ibumi'l 'he 
trie lui/omy who could lay 
what h* tad -xo

AT THIS POINT th* state 
cbjm-ted that th:- would be 
hearsay ex sis-nee and Dr. 
Fink rxpUmcl: A—In per- 
firming an autopsy o! this 
sort you had io have all of 
the facts »b*n a wound was 
found in Hi* back of th* n«.k 
and rr«c wai found in the 
Iron! and when x-rays showed

plained:
A—This represents the right 

side of the head and upper 
chest of President Kennedy. 
The arrows you see behind his 
neck indicate that the projec-
til* entered at the back of the ’ 
neck. The arrow you see in 
front of the neck of the draw- 
Ing indicates the projectile 
came out in front of the neck. 
You will notice that the posi­
tion of the bead is along a 
vertical-line as compared to 
a horizontal line.

You will notice that the line 
of entry of the wound at the 
back it in relation to the 
wound of exit in the front of 
Hie neck and In relation to a 
horizontal line. Notice ' that 
the entry on the back of neck 
is higher than tlx exit in the 
front of the neck.

Q-Now 1 ask you whether 
th* sketch purports to repre­
sent the actual verjloal .posi­
tion of the head of the ,presi­
dent or on arbitrary line? 
Could Ihe president have been 
leaning farther forward or 
d«xs the sketch- represent the

I true position of the peed- 
i dent's head?
■ A—As regards the position 
। at the lime of wounding, the 
l Zapruder film shows that the 
I pre-den: was sitting in the 
' presidential limousine in a 
। straight-up position looking in 
i a generally forward direction.
i Q-From your examination 
| of the Zaprudcr film, could 
i you determin* that th* presi- 
I d'-m was hit by Hie first bul- 
■ lol'
, A-The great value of Ihe 
I film Io u> wax to establish 
i the position of the president 
| and also the sequence of shots. 
| I remind you, st the time of 
i the autopsy, we could not de­

termine the sequence of shots. 
Seldom can you do this by 
Poking st wounds. You can 
determine Ihe relative direc­
tion But the sequence of the 
missiles was determined by 
Ihe film.

Q—Was this wound inflicted 
i by a shot from the rear or 
| Hu- front of the president?
I A It win definitely Inflict- 
■ rd by a Huh from. .Hie rear.
I Ilie drawing was then pass- 
i ed around tn It* jury.
' (Miring Fink's explanation 
i to the jury of the exact en- 
i try point of the bullet Into 
I the President's neck, defense 
ii attorney We gm an n stood 

about 10 feet in front of the 
jury with his back to the 
jury box.

DR. FINK took out a small

1 saw a hole but no crater 
around it.

When 1 looked at ft from 
the inside of the skull 1 saw 
a definite crater. This is a 
certain factor to identify posi­
tively the direction of a pro-
fertile going through a flat 
bone, such as going through 
'he skull.

I have seen a number of 
such craters in wood and 
gjpss. Police use this meth­
od all the time to determine 
the entry of a bullet.

Q—Now, doctor, T show you 
an exhibit marked D, a 
(ketch. Could you tell us what 
It represents?

jk—It is the fetter-sized 
blick and white drawing en­
titled. "A perforating missile 
wound of the skull.” It shows 
a scheme prepared at my di­
rection at the Armed Forces
Institute of Pathology 
based on factors just 
scribed,

Q—Can you tell us if 
was prepared before or

and 
de-

this 
aft­

er the assassination of Pres­
ident Kennedy?

A—It was prepared before 
the assassination to demon­
strate patterns of through and 
through wounds for teaching 
purposes.

AT THIS POINT Dymond 
Introduced the drawing as 
evidence. It was introduced 
without objection.

Q—What do you mean by 
honing and catering?

. At this, point the witness 
stood up and showed the pic­
ture to Hie jury with this ex- 
planation:

. . Jills scheme represents Hie 
fault of the xkull in white. 
The cavity, that is Cie cranial 
cavity, labeled B, Is In black. 
The letter C lx a wound of 
entry and D Is a wound of 
exit. In considering such 
through and through wounds, 
it must be realized that in a 
wound of entry end exit there 
may be fragments left by a 
projectile, but the bullet Is 
not still left there.
. You will notice at Ihe 
level of C , when you examine 
the wound from the outside, 
Hu- hoi* |x smaller than Ihe 
Mie observed from Hie one. in­
side. In other words, diameter 
outside is smaller than the 
Inside diameter of C.

You can see a crater or 
cone from the inside. This is 
what we mean by tractoring, 
coning. shelving or beveling. 
When a projectile goes 
thrwgh a bony structure it 
produces a wound of exit.

Here, again, looking at tjie 
wound, we see a larger di-

Q—As a result of your ex­
amination of the head of the 
late President Kennedy, what 
opinion, U any opinion, do you 
have as to what direction the 
bullet came from?

A—The bullet definitely 
struck in the back of the 
head, disintegrating, which is 
often the case when a bullet 
of high velocity goes through 
bone, producing numerous 
(bullet) fragments which we 
saw on the X-ray film and 
were found by us. We found 
many fragments.

Q-Did you detect other 
wounds on the body of the 
late president?

A—I did not—no other bul­
let wounds.

DYMOND THEN showed 
a sketch of Kennedy's head 
to Col. Finck and asked him 
if he drew the sketch.

A—No, it was drawn by 
someone else.

Q—I now ask you does it 
depict the path of the bullet 
into and out of the head of 
the president?

A—It does.
Dymond then asked Dr. 

Finck to explain the sketch 
to the jury.

A—Tnis is a reproduction 
labeled D-29 representing the 
right side of the head and 
the right shoulder and the 
upper chest of President Ken­
nedy. For demonstration 
purposes, the drawing shows 
the wounds in a general 
way. Arrows indicate the di­
rection of the missile. The ar­
row at the back of the head 
has Ihe word "In" and the 
arrow at the right side, at the 
top of the head is lab-M 
“Out." See the small entry 
wound at the back of the head 
and the much larger wound of 
exit, irregular on the right 
side of the head. This indi­
cates the genera) direction 
the bullet struck the hack of 
the bead coming out on the 
right side. The general di­
rection of Uiis missile path 
Is from the rear to the front, 
going downwards.

DR. FINCK then went back 
to th*, witness stand and py- 
n«id resumed his queilion- 
Ing.

Q—In view of the small sue 
—the small size of the hole in 
the President's head and rela­
tive large site of the exit, was 
it possible to determine the 
angle with which the bullet 
struck the head?

A—Not with precision . - • 
the projectile entered In th* 
back and came out on the 
right side and the directin'’

iy in* suin'- cvusisiency ot । 
soft tissue. I was quite in- I 
terested in studying both.

OSER ASKED him if he
told the Warren Commission 
that he had not conducted ex­
periments prior to the autopsy 
or missiles penetrating the 
brain and the skull.

A—That Is correct I have 
carried out these experiments 
after the Warren Commission 
report.

Q—When did you cany out 
these experiments?

A—December of 1965, Janu­
ary of 1966.

HE SAID HE conducted re­
search with rifle bullets and 
said the experiments had no 
connection with President 
Kennedy's death. He said 
other experiments were made 
in the FBI laboratory and that 
they were not connected with 
the assassination.

Oser asked if at the time 
the autopsy report was made, 
was It based no observations 
made at that time.'

He answered In the affirma­
tive and added that it also 
was based on information re­
ceived the following day con­
cerning the frontal neck 
wound which was extended to 
make a surgical incision.

Q—When did you ■ contact 
the doctors at the Parkland 
Memorial Hospital in Dallas’

A—1 did not: Dr. Hume did. 
Q—Do you know when?
A—I believe it was the 

morning following the autopsy 
report, a Saturday morning. 
Ihe 23rd of November, 1963.

Q-Why the. delay In con­
tacting the doctor* who per­
formed the operation?

A—I can’t explain that. Dr 
Hume told me he had called 
the doctors.

THE WITNESS said he was 
Interested In the wound be­
cause he saw an entry wound 
In the back of the neck and 
none In front, and he had 
strong reason to Inquire If 
there was another wound.

Q-lt puzzled you. at that 
time?

OSER ASKED why Ilie col­
onel did not call the doctor* at 
Du- hospital.

A—I would like to remind 
you I was not In charge of 
this autopsy. I was called in 
as a consultant to examine 
the wounds and that doesn't 
mean I was running the show. 
Dr. Hume asked who.: was in 
charge and I recall some gen­
eral said “I am.” I don't re­
call this general's name. 
There were many people pres-

ilc said he recalls that Adm. 
Kinney, the surgeon general 
«X the Navy, seemed to bo 
the ranking officer.

Q—You were told not to dis­
cuss the case?

A—Yes, I was told not to dis­
cuss without coordinating with 
the attorney general of the 
United States.

Q—Can you tell me how the 
President's body got from the 
scene of the homicide in Dal­
las, Tex. , to Washington, 
D. C.’

DYMOND OBJECTED, say­
ing the question was irrel­
evant. The judge said he un­
derstood 'he question to mean 
how was the body protected 
on the flight from Dallas.

Oser did not rephrase the 
question, but asked Finck 
how many photographs were 
taken.

Finck said some were taken 
in his presense, and added 
that he was unsure of the 
exact number.

Q—Prior to writing your. 
autopsy report, (lid you have 
occasion to view ihese photos?

A-Yes, I did.

OSER SHOWED Finck a 
copy of a report dated Jan. 
20. 1967. Owr said it was 
signed by the doctor.

Q—On the first page, fifth 
paragraph, it says in effect, 
Dr. Finck first saw the photo­
graphs on Jan. 20, 1967.

A—1 did not say 1 had seen 
the photographs prior to writ­
ing the autopsy report in 1963.

THE IXX.THR, when the 
court stenographer rend back 
the question and answer, laid 
he must have misunderstood 
the question. He said he 
meant to say that he had not 
seen the photos prior to writ­
ing the 1963 report.

Q—Dr. Finck, didn't you 
testify that the X-rays and 
photographs taken during the 
autopsy were used In making 
your autopsy report.

A—No, 1 must have misun. 
derstood ..the. question The 
first time I saw the X-ray* 
and photographs taken was In 
January of 1967. ■ •

Q—Isn’t It because I polnl- 
ed out to you in your report, 
that you changed your testi­
mony and said the court sten­
ographer must have misun­
derstood?

A—I think so I wish to em­
phasize that the first time 
I saw these photographs was 
In January of 1967. In 1364 I 
saw photographs but these 
were not of the autopsy but 
from the Zapruder film.

remeasur'd the diagram on 
Wegmann* shirt). I would 
say it (the hole drawn on 
Wegmann) is higher than the 
one on the drawing.

Q-Colonel, can you tell us 
whether the ink dot on Mr. 
Wegmann's shirt is over the 
same area of his skin as the 
spot where you found the 
wound on President Kennedy's 
skin?

A-I would say this. In re­
lation to the drawing, the 
mark on Mr. Wl-gmann'a shirt 
is higher than the mark on 
the drawing.

Q—You don'I understand the 
question. If you carried the 
njark on the shirt and put ft 
on the skin, is it the same as 
the mark you saw on the 
autopsy?

A—Hut the shirt Is moving.
Q—It is approximately the 

same?
A—It Is approximately the 

same.
Q—Is Mr. Wegmann the 

same h*ighl ns President 
Kennedy?

A—I believe President Ken­
nedy was taller.

Q—Isn't it a fact, doctor. 
Hint you measured from the 
mastoid bone down?

A—I measured a certain div 
•ante from Ihe mastoid down 
and-the measurement wax H 
centimeters, as I recall Yes. 
Fourteen centimeters (rum the 
right mastoid process, which 
is approximately 54 Inches.

Q—Now, recall that you 
placed a dot on Mr. Weg­
mann, who was standing 
rm-l H he moved his he.id 
to the kit or right, does this 
affect Ihe distance from the 
mastoid bon*?

A—The movement of Ihe 
head could have changed 
slightly the distance'from the 
mastoid to the neck.
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OSER THEN brought out a 
photographic blowup of Presi­
dent Kennelly's head and a 
blown-up drawing of the path 
of the kill'd through the pros- 
Went's skull

Slows *1

idn^i

-lie noted. Ihese were the ■ 
same drawings prevnt.d |0 : 
the Warren Comm Im ion try i 
th* learn rundu'-ilng tlx an. , 
lopsy

Q-Can you tell us who

Nvwpp p

made these drawings’
A—As far as I know, they 

were made at Hie time we 
testified before the Warren 
Commission in March 1961. 
They were mode under th* 
direction of Dr. Hume at 
Bethesda Hospital In a short 
period-two days. » I recall. 
. As I recall, the name of 
the Novy enlisted man who

m a|
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MRS. MARIYA OSWALD PORTER Is arromp 
nied by her husband. KENNETH JESS PORTEI 
as she arrives to testify st the Clay L. Shaw coi a 

splracy trial.

Tie widow of accused presidential assassin Lee 
y Oswald today contradicted testimony by the 

< star witri'-ss tn the trial of Clay L. Shaw, 
tn. Marina Oswald Porter of Richardson, 
took th* stand as the first defense witness 

trial of Shaw, 55. charged with conspiring 
Preodent John F Kennedy.

IMIWL DISTRICT JVHGE toward A. Haggerty 
ay lu*n.d down a dcfir.w muii'in tor a directed 
of arqu.i'.-l for Shaw Had hr granted IL the trial 
*w vri-d and Shaw would have gone free.
net Atinnwn Jim Garrison charges Shaw plotted 
auirji.-n fi-re v.ih Oswald and David W. Ferric. 
Haymond iUvwi testified for the stale he heart 

diwcv-ing the assassination here in September, 
n oaitv co Feme's apartment.

• are trie high proms of Marina's testimony: 
■using '.bur entire way in New Orleans, Oswald

#pert only on-night away from home and be spent that in 
jali. Russo testified Oswald was Fcrric’s roommale.

-OSWALD NEATER WORE A BEARD. Russo said 0*- 
wald was bearded, and failed to Identify a picture of him 
until'a beard was drawn on it.

—Marina never heard of Shaw, Clay Bertrand, Ferrie, 
Russo. Dean Andrews or a number ol other persons con­
nected with the Garrison case.

—Oswald ordinarily dressed neatly, in clean clothes, 
and wore short hair. Russo had described him as dirty, 
long-haired and unkempt.

—A UGHT-C0LORFD STATION wagon belonging to 
Mor. Ruth Paine was parked outside the Paine household 
in Irving. Jex., at the time of the assassination. Two state 
witnesses testified to seeing persons flee the Texas School 
Book Depository in a light-colored station wagon.

—Oswald never discussed any curtain rods with her. A

6 Policemen Hurt

WASHINGTON (API—A shootout between police and a 
man barricaded In a northwest Washington home left three 
civilians dead, three policemen wounded by shotgun blasts 
and three other Slicers injured today.

Police said the man, who opened fire on two officers as 
they responded to an emergency call, shot himself to death 
after tear gas shells, set fire to the three-story home in a 
middle-clasy, neighborhood.

Two vomen, one believed by. neighbors to be a maid, also 
were killed. One dirt in the house, the other staggered out­
side andfelldead on a sidewalk.

THE THREE POLICEMEN WERE REPORTED to be

state witness testified Oswald told him he was going to the 
Paine hotuebold the night before the assassination to pick 
up some curtain rods his wife had bought him.

Marisa was questioned by chief defense counsel F. 
Irvin Oy®nd. then on cross examination by chief prosecu­
tor James L. Alcock.

Dymond moved for the directed verdict yesterday alter 
the state rested its case.

ALSO TODAY, THE DEFENSE subpenaed three more 
witnesses. Trey are Sam Fcrdcrson, 5144 Deslonde: Arthur 
Q Davis. 2175 Canal, and Preston Smith of the the Post 
Office.

Marina has consistently supported the Warren Commis­
sion's view that her late husband was the lone assassin. 
She testified at length before the commission.

Ahn Judge Haggerty turned down the motion for a di-, 
reeled verdirt, the jury- was brought back into the court-

(Tarn to Page II. Column 1)

Cap:. John Reynolds, «, next on the scene, also was 
hit in the face with a shotgun blast as he attempted to spot 

the gunman from an adjoining bouse.
In addition, CapL Charles Monroe was Injured badly 

when he jumped from the burning building following the. 

shooting. The house caught fire, after police fired tear gas 

grenades inside.
Two oilier officers were being treated for either smoke 

inhalation or the effects of tear gM.

THE MORNING SIEGE OF THE HOME began about 
8:30 when a neighbor reported bearing shots next door..........
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Howehiwoer and Bennett were struck by * shotgun blast 
*5 they emerged from their car.
-----------  See-SHOOT—Page 7
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By JACK DEMPSEY
Eight words and the Rus­

sian widow of on accused 
assassin gave the conspiracy 
trial of Clay U Shaw its moot 
dramatic moments today.

Thore eight words — "Tim 
motion tor a directed verdict 
Is denied"—triggered Ur long 
trial’s first outburst from the 
crowded courtroom of news­
men and spectators.

A short burst of applaud 
from spectators and a few au­
dible "yeas" greeted the an­
nouncement from Judge Ed- 

- ward A. Haggerty Jr. that- 
Shaw's trial would continue.

leans for a meeting toda>.
Mi.d of Um newsmen wlm 

have fern covering the tri.il 
exp-* !'’<l lli* ruling Th* up

Ve HKAf •HOS-Tage »

•SESc

t onoccri xsnr 
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REPORTERS dashed from 
. the courtroom to report the 
1 news. Others remained to 
I watch the reaction from the 
4 principals in the trial. They

Shaw Trial 
Testimony

Court proceedings in the 
77th day of tlx conspiracy 
trial of Clay I- Shaw follow:

Testimony today began with 
Mrs Marina Oswald Porter 
on the stand, after Judge IM-

■"IixWitcini-wi i a* 
'Jaco TUP) 5TAJJ b-C i?;r 
btSJDWX&bOD hl 2AO I

got no surprises.
Shaw, who had been In the 

process of cither taking pa­
pers out or putting them into 
a briefcase, stood up and 
looked toward the rear <4 the 
courtroom. His lawyers sim­
ply shook their heads as If 
they had expected the judge's 
ruling.

"I am still confident I will 
be vindicated." .Shaw told 
newsmen after walking to the 
rail wparating Die specta­
tors from the. court area.

HE MANAGED a weak' 
smile.

District Attorney Jim Gar­
rison wasn't even In tlx court­
room when Die announcement , 
was read.

He had been in the judge's 
chambers where he evidently 
got the word, then led the 
courtroom, totally expression­
less.

"WHATS your reaction’" 
he was asked as he walked 
down the hall of the Criminal 
Courts building.

"1 leave no reaction." he 
replied. "1 have no nervous 
system anymore." Then he 
was gone, reportedly to eon-

do‘*c .*1 motion for arretted 
verdict and krcOy messed 
tan court.

When court reconvened 
..’ud^ Haggerty said. "I due I 
know whether you *t>h to re­
serve a bill <bili of except Kin 
to his ruling J but you should 
do so with Ilie jury in the 
courtroom.”

CHIEF OFFENSE counwd
F. Irvin Oy mood told th< 
judge, "pie ddciw u<wld 
like to lodge a formal objec­
tion to the decinon overruling 
the motion fur a directed ver­
dict."
The jury was th?n brnj^l 

Into the courtroom and Hag­
gerty asked the defer.-e to 
Blate lb motion.

, “Al this time in th** pres­
ence of the jury we would like 
to reserve a bill of exception 
to the ruling." said Dymond.

Dymond then began the de­
fense testimony, saying, 
"Flense call Mrs. Porter."

Mrs. Porter identified her­
self as the widow of Lee Har­
vey Oswald and stated that

• she now lives in Richardson, 
Tex.
Q—Do you have any children 

_by Ire Harvey (Hw>M?
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Marina Denies Oswald Lived with Ferrie
’ Continued from Froat Page

room and Dymond lodged a formal objection to the judge'* 
:, action. • -

; THEN THE DEFENSE called Mix Porter, who tdentl- 
A fled herself as Oswald's widow. She said she now lives in 
« Richardson, tex., with her new husband, her two daughter* 
; by Oswald and u child born after her remarriage.
* She said she and Oswald moved to New Orleans from 
* Pallas in May. 1961 She mid Oswald came first and found 
• them a place to live on Magazine at. She could hot recall 
' the landlord's Dame.

^w •

' Oswald. Marina said, was employed by the Reily Oof- 
* fee Co. and went back soil forth to work on the bus. She 
. said she never saw Oswald drive an automobile.

* “DID YOU ever know him to wear a beard?" Dymond 
asked.

- "No. sir/' said Marina.
Oswald never wore long hair, Marina said. Asked if be 

kept it combed, she said "There wasn't much to comb.”

; DYMOND THEN asked Marina if Oswald ever went to 
Clinton. La. "Not that I know of,” she replied.

' The state Introduced n scries of witnesses placing Os-
- waM with Shaw and Ferrle io Clinton in the late summer of 
• 1963.
v The witness said Oswald left New Orleans about a week 

or 10 days after she did and she next saw him ot the home 
of Mrs. Ruth Paine in Irving. Texas. (She did not dale

I this event Today,.but the Warren Commission said Oswald
I left New Orleans on Sept. 2$, 1963.)

After Oswald lost his coffee company job. Marina said, 
he "stayed around the house most of the time. Sometimes

* he would go to the library or to look for a Job.”
He spent his nights at home, she said.

* Asked if Oswald had many friends, she said "just his 
relatives." She said the only trip the family took while

. here was to Alabama.

DYMOND THEN REELED off a list of names of persons 
• who have beer, connected to the Garrison case in one way or 

another. Marina said she did not know any of them. The 

“ names are:
Clay Shaw. Clay Bertrand, Gem Bertrand, David Fer- 

ne. Sandra Moffett, Miles Peterson. Layton Martens, Alvin 
Beauboeuf, Melvin Coffey, Al Landry. James Lewallen ana 
Perry Raymond Russo.

She said to her knowledge, her husband never knew 
, any of these people. In the case of Feme, she was shown 
, three photos. She said none of them looked familiar.

ASKED IF OSWALD USED any aliases, she said he 
• once signed some papers in the name of Hidcll, (The War- 
' ten Commission said Oswald used this name in ordering the 

nfle used to kill Kennedy.)
Marina said her husband owned a rifle while Ne'e 

' and Dymond called for one which has been introduced into 
evidence. While waiting tor it. he asked Marina about Os­
wald's political views. She said:

"He did not talk about politics in the presence of me.”
Asked if he made any speeches, she said:

"HE MADE SOME kind of a speech when he visited 
some kind of a Catholic seminary here. I didn't attend. 
And then lie had some kind of an interview on a radio 
here in New Orleans. I didn't know if it was political be­
cause at that time I didn't speak English."

When her husband got to Dallas, Manna said he told her 
he had been io Mexico. At this point, the rifle arrived and 
Dymond asked her if she were familiar with it.

“NO. I'M NOT AN expert on nflcs." she said.
She said she has seen Oswald cleaning the gun or sit

Then he (old me he had lost his job and be started taking 
for another.” she said.

Alcock asked her If during that time Oswald crexioucd 
to leave the house during the same hours as tf be were 
working. She said he did. She sad be rarely toil her 

anything he did.

MARINA MID SHE KNEW her busband was handing 
out leaflets. She said he was "quite excited" about them.

"I take It he wasn't home during the day when be was 
pretending to work." Alcock said. Marina agreed.

“Do you know what he was doing when be pretended to 
work." he asked. “No.” said Marina

"But be wasn't home was be?" Marks* agreed he 
wasn't

ASKED IF SHE CONSIDERS Oswald a Communist.
Marina replied. "No *lr."

She sr id She doesn't remember if any FBI agents went 
to the apartment to nee Oswald tn New Orleans.

Manna testified Oswald told her be shot at Gen. Edwin 
A. Walker. She said she didn't know when this was and 
didn't report it to anyone before the Kennedy assassination.

One day. she said, a man came to the door of the apart­
ment on Magazine and talked to Oswald She said she did 
not see the man. but "Lee came back inside and said it was 
probably some FBI agent or maybe a reporter. The man 
didn't stay long.”

"DID THE FBI USUALLY CHECK on him?” Alcock 
asked.

•'Yes." said Marina.
Alcock asked If Oswald ever saw an attorney in New 

Orleans about his discharge from the service and she said 
she didn't remember. (New Orleans attorney Dean A. An­
drews Jr. told the Warren Commission Oswald consulted 
him about his Marine Corps discharge. Marina said today 
she never heard of Andrews.)

"Did you tell the Warren Commission you lied to the 
FBI about Oswald's trip to Mexico?" Alcock asked.

“I DIDN'T LIE. I just didn't tell them be went” said 
Marina.

She said she appeared before the Warren Ooramissiop 
three or (our times. "Do you recall admitting you bed to 
the Warren Commission?" Alcock asked

"No. sir, I don't remember that at al 1 just told them 
everything I know." she said.

Alcock then read a statement, apparently from Ma­
rina's testimony in the Warren Report, in which she said 
she did not like the FBI agents and bed to them about 
Oswald's trip to Mexico.

DYMOND OBJECTED AND SAID her entire testimony ~ 
before the commission should be admitted "because Mr Al­
cock has opened the door." Judge Haggerty overruled kun. 
saying he did not know what inadmissible material was al­
lowed by the commission. »

Manna sad: "Most of these questions were pct to me ! 
by the FBI and I did not like them very wel When I give 1 
testimony I don't lie. I didn't be to the Warred Com­
mission."

On redirect, Marina said she does not know what Oswald 
planned to do about her if he had been successful a his • 
plan to reach Cuba.

Marina was then excused as a witness and court re- I 
cessed tor lunch. ' i
Judge Haggerty studied " 

transcripts of the testimony of ' 
Russo overnight in order to i 
make his decision on the di- , 
reeled verdict motion. |

Garrison said of the deci- i 
sion:

"1 hare no reaction I hare >

Oswald. Feme’s roommate. I 
He said Shaw was c-rroduied ' 
as Gera Bertrand. Shtw has , 
denied knowing either max J 

and demed be ever usd such ['



Un* with H on it* porch. fine Mid ane later saw me ni* 
at Huth Paine's house.

1 >7 mood »W Marina it she ever knew Oswald to have 
any large sums of money. She laid no Asked what is the 
most money be ever gave her, she said:

"A dollar '

SHE TESTIFIED THEY Jett New Orleans owing two 

weeks' rent.
At the lime of the assassination. Marina said she was 

Urine with Mrs Paine tn Irving when the president was 
kitted She said Mrs. Paine's station wagon was parked at 
the house at the time of the assassination.

Marina testified her husband lived in Dallas and visited 
the family tn Irving on weekends. She said she never saw 
his apartment it* Darias.

After a brief recess, Dymond walked directly behind 

Shaw and asked Marina:
' . "Mrs. Porter, have you ever seen this man.- Mr. Shaw, 

before?”
. "No, today waz'thc first time I ever saw that man." she 

aald.

SHE SAID THE OSWALDS never received any mall at 
Magazine st addressed to Shaw or with Shaw's return ad­
dress on it She said tliey received no letters or phone 

calls from Shaw,
Alcock then began cross-examining the witness. She 

said Oswald came to see her the night before the assas­
sination. a Thursday night This was unusual, she said, 
because he normally only came on weekends. She said he 

did not go out that night
Marina said Oswald never mentioned any curtain rods 

to her. A state witness. Buell W. Frazier, testified Oswald 
told him the purpose of that particular trip to Irving was to 
pick up curtain rods his wife had bought for his apartment

SHE SAID OSWALD KEPT his rifle in the Paine garage. 
She said she saw him go into the garage that night, but 
did not see Mm bring anything out.

She said that after the assassination, police came to the 
house and looked for the rifle, but didn't find it.

Marina said she spoke to Oswald in the Dallas police 
station once after the slaying. Oswald's mother was also 

present, she said.
Alcock asked her what Oswald told her. She said:

"HE TOLD ME NOT TO worry. He told me everything 

would be all right."
“Did he admit to you that he had shot Presidetit Ken­

nedy?" Alcock- asked.
“No. sir. I didn't ask him about that." she said
Marina said Oswald did not ask her to get him an 

attorney. She never saw him again.
Marina testified she was questioned by the FBI and 

Secret Service. Alcock asked her if she ever was told by 
the FBI she would have to cooperate In order to stay in 
the country. Dymond objected and was sustained.

SHE SAID SHE TRIED to contact Oswald once in Dal­
las and could not because he had taken the apartment 
under an assumed name. “That made me angry with him," 

she said.
This took place shortly before the assassination, she said.
In New Orleans. Marina said, she once went to the 

coffee company where Oswald worked and did not find 
turn there. She said she may have gone to the wrong 

company.
Marina said Oswald.did not tell her he had lost his job 

until three days after be lost iL

SHE SAID OSWALD HAD few friends, never talked 
much, liked to be alone and read a lot. She said be was 
out of work for about a month in the summer of 1963.

"I found out he had pretended be was still working.

no nervous system any 
more."

IN THE courtroom, there 
was a short burst of applause 
from spectators as the judge 
announced his decision

Court convened at 9:05 
a. m., and Judge Haggerty 
Mid, “I'm going to make my 
ruling out of the presence of 
the jury." He then said he 
had been asked to call a five- 
minute recess after his de­
cision so there would not be a 
rush to get out of the court­
room.

The judge then said: "The 
motion tor a directed verdict 
Is denied."

| SHAW WAS In the process 

of either taking papers out vr 
putting them Into a briefcase. 
He stood up and looked 
toward the back of the court­
room. He walked to the rail 
separating the spectators 
from the court area, paused 
briefly looking to the back of 
the room, his face somber.

He then walked back to the 
defense table. His attorneys 
sat at the table.

Garrison strolled Into the 
courtroom a few minutes be­
fore the judge took the bench. 
He walked back to the area 
of the judge's chamber, then 
came out and left the court­
room.

THE COURTROOM was I 
packed for Judge Haggerty's 
decision.

As the recess began, Shaw 
managed a smile and told re­
porters:

"I am still confident I will 
be vindicated."

Arguing for the directed 
verdict, Dymond said:

“Perry Russo admitted from 
that witness stand that this 
was. in his own terminology, 
a bull session.

"He was asked, ‘Did you 
bear Clay Shaw agree to do 
anything.’ He Mid, 'no.' With­
out such agreement, the re­
quirements of law cannot be 
met."

Alcock a r g a e d that some ; 
of Judge Haggerty's rulings I 
in the course of the trial al- | 
ready held the stale had cs- J 
tablished the basis of a con- ■ 
spiracy case.

Alcock said Dymond's view 
cf the alleged conspiracy ■ 
meeting "seems to overlook ! 
the fact that one of the par- I 
ticipants in this conversation 
was Lee Harvey Oswald." I

In his testimony, Russo I 
said he knew Oswald as Leon

I FERRIE DIED in the apart- 
| ment Feb a. 1967. shortly 

I after Garrison's Investigation । 
I mas made public. The corn- ’ 
1 ner arid the death was due 
: to natural causes.
I Oswald was slain by Jack ;
■ -Kuby in the Dallas police 
: luadquartt-rj two days after 
' the asaassinatair,. Ruby died 
J of cancer in prison.

• Testimony, Statement 
By Witness Differ

(Special to the States-ltem) 
WASHLNGTON-A Federal

Bureau of Investigation re­
port on Richard Raymond 
Carr Is somewhat different 
from the testimony he gave 
In New Orleans In the trial of 
Clay U Shaw.

Carr, of Dallas, testified at 
New Orleans be was on the 
seventh floor of an office 
building overlooking Dealey 
Plaza and directly across 
from the Texas School Book 
Depository when President 
Kennedy was assassinated.

CARR SAID he saw a man 
In a filth floor window of the 
depository just before the 
shot were fired and saw the 
same man flee on foot after­

wards.
The witness also said he 

saw three other men flee the 
depository and drive away in 
a station wagon. He said he 
could tell the shots came 
from the grassy knoll area • 
because he saw a bullet cause , 
a movement in the plaza's . 
grass seven floors below. t

Carr said he was told by 
the FBI to "keep his mouth > 
shut” about what he saw. ।

FBI agents interviewed 
Carr early in 1964. but the re­
ports on the conversation 
make no mention of an order 
of silence.

THE FBI report quotes i 
Carr as describing a man he 5 
saw in the "top" floor of the ■ 
depository, and he believed 
that was the same man he 
saw drive away in a car.

Carr told the FBI he heard 
noises in the-street below but 
did not know what caused 
them until later when he 
heard about the assassination 
on television. '

In the first FBI interview, k 
Carr mentioned seeing only If 
the one man in the book k 
warehouse. His signed state- 1 
ment later said the getaway 
car was driven “by a young 
Negro."

4 '
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Reaction-
Vaatiaued from Front Page 

pfause from the spectators, 
they Mt. was more a reaction 
of people who didn't want the 
proceedings to end. rather 
than any feeling they might 
have had about the decision.

Hut it was all over very 
quickly and spectators got ■ 
their second big moment when 
into the courtroom strolled 
Mrs. Marina Oswald Porter, 
the widow of the man named 
by the Warren Commission as . 
the lone assassin of President । 
Kennedy—Lee Harvey Os- । 
waM.

ALL EYES were focused on < 
the tiny woman as she re- t 
moved a green raincoat Be- | 
neath she was wearing a gray i 
wool, loose fitting dress with I 
a white collar.

ON TOP of her head her 
blonde hair was arranged in a • 
twist and she had thin bangs 
over her eyes. She was ac­
companied by her husband, 
Kenneth Jess Porter.

In her slight accent, she 
spoke so softly that she had 
to be urged several times to 
speak louder.

At one point, chief defense { 
counsel F. Irvin D y m- o n d । 
walked over to the witness 
stand and readjusted the mi­
crophone. But it helped very 
little.



ife.
Testimony Due 
In Shaw Trial

Army Col. Pierre A. Finck, 
a member of the three-maa 
team which performed the 
autopsy on President Ken­
nedy, was due on the witness 
stand this morning la the 
trial of Clay U Shaw.

Shaw, is, Is on trial on 
charges of conspiring to kin 
Kennedy. The trial today 
moved into its sixth week.

- CHIEF DEFENSE counsel 
F. Irvin Dymond said yester-

■ day Cot. Finck’s testimony 
will be the key rebuttal of 
District Attorney Jiro Garri­
son’s claim Kennedy was 
caught in a crossfire.

[Col. Finck and two Navy 
doctors performed the au­
topsy the day Kennedy was 

shot, Nov. 22, 1963. and in 
their report described two 

| gunshot wounds, one in the 
S head and the other in the 

upper back..
Their findings, contained In 

the Warren Commission Re­
port, concluded:

“IT IS OUR opinion that 
the deceased died as a result^

! See TRIALSPage 4

Trial-
Castlaoed from Page I 

of two perforating gunshot 
wounds.Inflicted by high ve­
locity projectiles.

"The projectiles were fired 
from a point behind and 
somewhat above the level of 
the deceased.'*

The commission concluded 
that Lee Harvey Oswald 
acted alone In killing Ken­
nedy. District Attorney Jim 
Garrison charges Shaw plot­
ted the slaying here with 
Oswald and David W. Ferrie.

DYMOND SAID over the 
week end he believes the trial 
will go to the jury by Thurs­
day. This means questioning 
of defense witnesses would 
have to be completed during 
the next three days.

Several more are tinder 
subpena. including former 
Texas Gov. John B. Connally 
and William Gurvlch, a for­
mer Garrison aide.

Others include Alvin Beau- 
bocuf, a one-time Ferrie as­
sociate;; Hugh B. Exnicios, 
Beauboeufs attorney: Jesse 
J. Gamer, Oswald's landlord; 
Jim Phelen, former Saturday 
Evening Post writer, and hi*

photographer. Matt Herron, 
and several police officers.

Shaw’ Is expected to take 
the stand In his own defense. 
He testified briefly last week 
M a traverse witness.
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A -V ' I lu.t •*« children

Q-Do j&J kite any other

*: .id
q-I rtS: you to the year, 

i’Q. at-prvsimzr’.y when did

A—I naw him by seven or 
10 days after 1 left New Or- 
kana.

q-Where did you ace him 
tlw next time?

A-The next time l u< him 
a: Ku'.h Paine a house.

Q-Where u Ruth Paine’a

papers once in the name of i A-R«*
Heidel. I *£n ^ '

Q — Did he use any other I L
name? • I tf1™-;?:

Clay ShawTonspiracy Triaj
, A_yrt. the rl'ce mk,d

/ the babv 1 y-:rr his crith n o you ( O-bid he i
ren and me art * . ni_ (fKn ^ anything to you *»*« j
Q_D,d you dm* su.^t | J , ^ h., apartment m Dal

and
Ver ehil- ■’ A’’w'1 bw *!!*M lto' 
'' i Q—ar his Outh. d.d you i Former. >

I Will
q .Wat th'

i tell us

ma* 1* \<w Orleans' 
A-Ue r**/♦ rd tn N

t w.

n vizi rrvAcd to New i 
n i?.?. dd you have |

i Q During the time you wens
I living m he* Orleans, did yuu

ever kn'M 1j* Harvey Oxa aid
I to spend lune away from 
। home’ ■
, A—Only once, when he spent

1 bad one ehiM

the night In jail
Q-I>0 YOU RECALL any 

other nights?

A - No. Not at the time I 
was man led to him.

q _ Any other time before 
you mimed him?

A - 1 FOUND OUT he rent­
ed an apartment once under 
another name. . ,

q — Did lie ever use the 
name of Leon Oswald?

A - No.
Q — Is that name familiar 

to you?

A-We stopped ovxmgbt j

q-fhen yc-u got to Daus
the following day’

Q-WlHie ilul you go wn. 
A -1 smyid at her hv.se In 

Irving We <l/ln't know th " 
whether we would lisa in DI'

anv sate? !
A-k rw bunk accounts 

ard s estates.
Q-M you receive his pct- 

sotUiiMwssions?
A-V all that was cun-

U»’
1 ^ 1 
i yuu d o

Q-lhd you and Lee Haney

*-We earn? trparaiely.

I yjb an’-a p uce to itsy. 
Q-ApprvximatZy how long

| A-No.'
I Q-Did he wort anywhere 

the except the coffee’ com­
pany?

A—He lost his job shortly 
before we left New Orleans.

O-After he lost his job with 
the cZee -company, how did 
be spend his time?

A-l’e stayed around the 
house most of the time. Some. 
I.met he would go to the U- 
Izrsry « to look for a yob.

Q-Wtf '”’■ 

bv rxi >«*•'•* ■
qZtM Mr. P^.^-I^' rttx....................., , 

give him any curtain reds. । q.-^zy d4nl'♦*‘“y-

I ^WUrT wa. Lee’s goh ’ ‘^'
A-No

W’finial t <Wtt know where
Mf „ , I

Q-tyre were you living 1 
on W. 3. DU? Thai's the 
dak a Provident was hilled..

AJii Ruth Paine in Irv-1

A-ifauMil In the garage 
where the lugg»« *" ,•*' 

Q-Was it wrapped up. I A-t DON’T REMt Ml"; ' rc,.er 
' - ■ ’ the baby bed ** ; 0jtj by

.f jjx ^>4 •'**’ 
.> W ‘belas or in Irving.

Q-I take it that Irving is a 
suburb of Dallas. Do you know 
how many miles it is Irocn 
Dallas?

A-No.

‘VScre were you* the time on N‘w- ^e^r u j I

!U^S" I ^ d t^n. ‘

qjrx did you find out
abo: the aw>ma'.ion-

A-Wb Paine 'O,|J me' j
^7r«™^ everyone rise went to ^ 

snew^ sno
i v'r eua together. 

Q_Vxte was ito'h Pam* *

A — No.
Q — Was he ever known to 

have used the name Harvey 
Oswald?

A — I don't know about IL
Q — To your knowledge, 

Mrs. Porter, did be do that?
A — No. sir.
Q — You said, "I don’t 

know about that." What do 
you mean? I said did he ever 
use the name of Harvey Os­
wald to your knowledge?

A - HE MAY HAVE used 
that name but not to my 
knowledge.

Q — During the time that 
you and Izu .Harvey Oswald 

I were living nt the Magazine 
st. address, did I* live at any 
time anywhere else?

A - No. While we lived 
here, ha had the same ad­
dress that t had the whole 
time.

Q — Did you ever have a 
broken marriage or were you 
separated?

Q-DO YOU KNOW how 
long it takes to drive to Dal­
las?

A-lt takes 1545 minutes.
Q—When you arrived at this 

house, did you go there io 
live?

A—Yes.
Q-l understand that l« 

Harvey Oswald was not *iih 
you at the time?

!Rn awl , J vUe 'u
' Vw^1 UnWtl,P ’ ""‘l^A^k >

.P7-Fthink they Uh- P”!’«' i riQ_lM lM yitl a«

■ did- 1 kn?* ^rfr* ”X ‘ atrz-i l«' *r* * 
A-lt was alter- . ^ ^ bJse a rfr . । a ,>.. Dy. .zx
Q-Wcre you ‘^V^t £'^' '^ «* W ‘ ‘

Uc went I® *’* “* | fmd one
monr.nC . . . * I A-Fhd v»u .*uvr 0r<4tr

A-l was ’ ^M I v, ,!-k to ^ !" '■' *"4
not gel up. *«us« he tom U ^ lb],j(, 

lo stay ln h™ \ nr One H"”-
q-Did be have any curtain I n- • ^ ^ Vr. , ^j.

time Lee went to ^
A-No. sir.
Q-Was It I*10'4 ‘*

rr ii/red 9 ■"

alter

JZ

d
rived at Mt». Jill »

!XZl

heknow how

*P-
q-Do you

tn Dall”

No. »« never owned u

your husbari

a week or 1#

Murata’ 
once. Mrs, Ruth 
* lady with tome 

you recall thilr

the 
Lee 
had

/-How did he jet to work? 
l-llv b u
y-HOW DID HE return

was it tielore 
joined you?

A-In about

rifle?
A—Yes.
Q—With reference to 

rifle that you say that 
Harvey Oswald owned,> .p:d h» ever 'ran an SU- 

.•*ik while bling In New

q.'AMn yoii came here
■I lee Hervey Oswald have 
Ha-e to I've’
A-lit Ivad already rented a

you seen that rifle during the 
time you lived in New Or- 
kana?

A—Not very clow. I had

A-RutM b-lwt t 
Orba-s

1 Q—How mu>b t. 
| that be’
I two’•

Q-Have yuu since learned 
• I- r.Zn'-v’

i a—n.z— ’” •
J Utt Ne» '”’' 

q-Mrs P"rt

A-l don't know that now. 
Q-fnd yx; ever know? 
a-Vc then. Not when I

A-No. sir..

q-DID YOU GIVE him | 

any?I

i-D.d yn ever mm an

A-What <!o I' Y i^ .1 

q_I MEAN DID H

Q-How long after you if- 
...J _; ?f... Paine's hotisp

5°A-He 'oU ”* ^ lo ’’‘*76 

pie told me everything *”'
ba all right. . 

Q-Would you exp Jin. 
A-t can I esplai’'- ■ 

| q-fm you recall sr./tr--. 1

q-WHAT DIO LEE tell I 10 ”
Q.Wh*tr wit the place’ 
A "AW M^inAe %< I'm 
.1 »’-•►-4>X» or 4W7 
Q -Wh<i *rru your landlord

A- 1 d'.n t r»e»J! , . .
t/ -l>,'> r.g Vie lima you
•d * year )n New Olea ns

M.'gsziw <1. was Lee 
,nry <n»u.d employed?

yrTw.lh S>''"" f I*',"’ . 
’ a My rn,x!’'f ■" “’* 

»”h n”'
q-Yiw mean Mrs in 

A-Yes. sr.

q-Did you 
got to work?

A-No. sir.

car i! - e f
A.u the home. .

your knowledge,

uMjtnationl

qZd^ Mrs. Paine glve hlm. 

any curtain rods?

q ^-v*
IM ---------V trsVzl.Iz- 1 ’I ? I" Y'1’

,!o_At any time the night ] admit tM« £ ‘ q-ui'>

P A^No’T”’ ' <£”'J ^ ’^ twncy^ i L'Z

rods with him? | Y ^n u, |ze’

v’_ About I’ minuto’

A—No.

spent his nights?
A-At hsue.
q-What did lie do at home?
A-Mmtly he wai reading.
Q-Did be read a lot?
A - Y« ».
Q-Did yuu have many 

friends’
A-Juvt his relatives.
A-'Die family name was 

Murat.
O-Can you spell the name?
A—No.
Q-During the lime that you 

lived here with Lee Harvey 
Oswald did you and he make 
any trips? •

A-Yet, to Alabama.

^ _.. Where was he em- 
jed’
k-H an .if ihe Reify Cut-
■ Co
I-Whit Were hl» hnuri’
I -ftit’il i/rlv.l;, I Vunk, to

A-Yes.
Q-Do you remember how 

long alter you moved here 
yuu went to Alabama?

A-1 don't remember.
O-Did you and your hus­

band visit any other persons 
here besides the Murats?

A- We never visited. I 
don't think so.

Q—Was your husband ab­
sent (ran borne any nights 
when you lived here?

A-No.
Q—Was he home at night?
A-Yes.
0 -D.d any friends visit you

es-nX the
A-Only 

Paine and 
children.

Q Zan 
names'

A — No.
Q — Wai be rooming or did 

he have an apartment any­
where else?

A — No.
Q-Were you aware that 

your huiband had a rifle while 
yuu were living here?

A—Yes, I knew about It.
Q—Would you recognize 11 If 

it were shown to you?
A—No, air.
Dymond called for a rifle 

which had been introduced 
Into evidence. A court attache 
said It was in the sheriff's of­
fice and the, judge ordered U 
brought into the courtroom. 
Meanwhile Dymond continued 
questioning the witness.

Q—WHILE YOU WERE Jiv­
ing at the Magazine st ad­
dress with Lee Harvey Os­
wald, did anyone pick him 

up — you or both of you?
A—Only the Murals.
Q—Can you tell me the type 

of automobile the Murats 
had?

days he aboard up. I dual 
know whether he came by but 
and we picked him up or 
whether he came by bu» and 
then came direct to the book. 
1 don't remember.

Q—Did your husband tell 
where he had been during the

°V« tam‘ "n rerft”5"

period?
A-HE WENT TO Mexieti
Q—Do you know bow long 

be was In Mexico?
A—He did not tell me.
At this point, Dymond pick- 

ed up the rifle and begad 
questioning her about it

DYMOND THEN showed 
her a rifle which had earlier 
been Introduced as state's ex­
hibit It.

Q—Now, Mrs. Porter, I 
show you a rifle Identified si 
Sit, Is this familiar to you?

A—No, I'm not an expert in 
rifles.

Q—But, you did testify that 
you did know that he had a

'^.i Mrs. Porter, after
^Td he’uve InTuth

te^.^«wMbeUV'

cltX*rr*^ 
U.r”nT «5« d^1'

O^Dd he ever ask Mrs. 
Fame for any curtain rod..

A-No. sir.

zx_you knew st ®P“ rtter*^ U™ “"

A-No, I don't remember. 1 h/^id?

w'u begin bis e**mto# . _

^^oMTad asked the 
S^s X'^ion w question 

^7.2 Mrs- Porter

'^ she l«“ ^ 0
S* » O or M-

a-y«.

any package* i th^t. v-Yr®. b** x
S' you recall »eei"g»ny q_.ii/didn’t v«lun'«r to ; ^' n;>.

wrapping- P-H*' »rnUnd Mr‘ J0-!’ . I rwtl

VW! ™S ^- £« .FVTEfV;

SXwi-"”" l^JVS!M’>«;i 
txvTri^ U^TX > ?W» ■ v iww.. .MWTw 1 ”——



iti aytomebfie,.^ ^,.
id ?roi know/bdw to 
b autwib^
>. 1 »u?J$jbn't.

■d yv'Ww know him

। Osa aid did ym know or were 
j you familiar with a man by 
| the name of Cloy Shaw?

Q-Wnen was the first time 
oj heard Cie same of Clay

■■try C*y. but be

Ptrv

A—When the trial began 
here.

Q-Did you ever hear the 
name of Clay Bertrand?

-■i;!i . . . and avk'yuu 
you are able to hzate

I* i here in the middle

j-W by Dy-

UIS

Q—Did you ever bear 
name ol Clem Bertrand?

the

i Q-When was the first time 
i that you heard this name?
1 A—When the trial began
, here

Q-D.d you ever know any-
Porter. 1 ask J nr.e by the name of Dave 
.otTgrsphs you I Ferric or David W. Ferric?

THE

»;lh

"oM

Iiec* to doth .ng.

MN
^?

up a photograph and showed 
It to Mm. Porter asking: 

Q—Does this look like the
Murat car?

A—I can't say.

Q-DO YOU REMEMBER 
the color cf the Murat car?

A—No, sir.
Q—Huw many times did you 

see their automobile?
A—Maybe two or throe 

times.
Q-To your knowledge did 

anyone else pick up Lee Har­
vey Oswald in an automobile?

A-No
Q — To year knowledge, 

; Mrs. Porter, did your hirsband 
Lee Harvey Oswald know any- 

. one by the name of Dave Fer- 
I rie cc David W. Feme?

Q—While you and Lee Har­
vey Oswald were married, did 
you ever own an automobile?

A-No.
Q-To your knowledge, did 

| be ever own one?

At ths point Dymond
' chew a picture of Dive Fer- 
' no which had been introduced 

into evidence by the state. He

d>d be ' asked ? sr l! it looked familiar, 
is can- I She said it did not

vr. If he. h.vd to fo

rt if he was 
in 'be n< zb.
•n he was go

H« many shirts d,l he

MIT VERY MANY. He

A—In the rlo<*t where be 
kept his clothes.

Q—Dul you ever seen him
take It off the premises 
that is out of the house 
out of the yard?

A—I don't remember.
Q—To your knowledge, 

you know how the rifle 
to Texas?

A—Lee packed all of

Q-TO YOUR KNOWL­
EDGE. did he ever borrow an 
automobile?

do 
got

his
clothes and 1 don't know what 
he packed. Later, I saw U at 
Ruth Paine's house.

Q—When Is the next time 
you saw the rifle?

A—I saw the rifle when the 
police arrived.

Q—Was that before or after 
the assassination?

A—After.
Q—Did you see the rifle 

between the time you were 
living in New Orleans and 
after you got to Irving?

A—I might have seen ft 1 
don't remember.
_Q—Did you see It In Irving,

Q—Was Lee Harvey Oswald 
non-committal or outspoken in 
his political views?

( He aw picked out two other 
i pictures of Feme and showed 
| them to her. She said neither 

locked familiar.
I Q — During the time that
I you were married to Lee Har- 
| vey Oswald, do you know to 
• your know ledge If he knew a 
i prrv>n by the name of Sandra 
. Moffett?
; a - No.

Dymond then Mid he was i 
goirg to cal! a list of names I

two dress I and he wanted her to answer | 
. whether or hot to bey know I-

Tex'
A—I don't remember.
Q—Did you ever know 

Haney Oswald to have 
large sutra of money?

A-He di« not talk about pol-
itics in the presence of me. I 

Q-Did you ever know if be 
bad made any speeches?

A—He made some kind of a 
speech when be visited some 
kind of a Catholic seminary 
here I didn t attend. And then 
lie had som- kind of an inter, 
anew on rad o here tn New Or­
leans. 1 didn't know If it was 
political because at that time 
I didn't speak English.

Q—When you tot New Or- 
• leans, how did you leave. Mrs. 
j Porter?

■r weir Ite-g edge Oswald knew any of the t. A—I LEFT WITH 
i ex ryns He then read a list Paine.

Ruth

A-Xo.

porter, have you ever seen . 
UUs man. Mr. Shaw, before?

A—No, today was the first I 
time I ever saw that man.

Q—Did you ever receive any 
mall at your apartment on 
Magazine st. addressed to 
Clay Shaw or with the return 
address ol Clay Shaw on It?

A-No.
Q—Did you ever receive any 

telegrams from Clay Shaw?

Q-Did you ever receive any 
telephone calls from Clay 
Shaw?

A-N'o.

Lee 
any

the garage?
A—No. sir.
Q—Do you recall how long 

a time he spent In the garage?
A—About three minutes. I 

remember h was busy with 

the baby.
Q—Did you sec him bring 

•In anything from the garage?

MRS. PORTER WAS then i 
cross-examined by Alcock. !

Q—Mrs. Porter, can you tell 
me what refreshed your mem­
ory during recess to cause 
you to change your texti- 
many from August, 1963. to 

' September of ISM as the date 
i you left New Orleans? 
’ The witness explained she 
I was expecting a baby at Die 
I time and the child was born

i ubllrh where you wrHirn win-~ i
•,_ We went tn Six Hags.

Q—Is that in Dallas?

Q—Do you recall who took 

you there? _________ _______

ALCOCK THEN told the w'rt- .1 
teas he understood that dur- I 
Ing her testimony under di­
rect examination she said she : 
had seen the rifle, again.

Q—When aid you next sec 
the rille?

A—1 don't recall the date. ' 
but it was the date they i 
showed it to me al the War- ■ 
ten Commission.

Alcock then asked if she had I 
accompanied the police into 
the garage after the assassi­
nation.

j tn October. She said she knew 
I the babv was born nearer to 
I when she left New Orleans.

Q—Did you talk to anyone
Q-dlave you ever seen him , during recess?

■ - 1 A-Yes, 1 spoke to Mr.
with a 

A-N

ave you ever seen nun 
large roll of money?

Io.

Q--ihd 
Paine s I

loCf. ,
Q-Lhd he tn' Hl 
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Shaw.
She then turned to Dymond rg,?^- 

ard said. "This attorney .fems 
here" She had the names 
confused.

Alcock resumed cross-ex- 
amination.

Q-Did you have occasion 
to see Lee the night before 
the assassination?

A—1 saw him the next day
tn jail.

Q—What Is the most money j 
be ever gave you?

A—A dollar.
Q-Did you know that he 

ever had any large sums of 
money in the house?

A—I never looked In his i 
wallet or any ol his personal | 
effects. i

Q-Who did the grocery i 
Shopping?

A—Well, both of us. but he I 
paid the bills and took care i 

of the money.
Q—Who paid the rent?
A-He did.
Q—Did he keep the rent 

current or did he ever get 
behind on the rent?

A—I think be owed two 
weeks' rent when we Mt New 
Orleans.

Jli yjv
•‘M V - <.iv> 3TW..K

W&oj.

W/d >

M

V ue

joum v i» fiurij puy

DwoqniyQ—NO. DID you see him 
lie night before—that would 
be a Thursday evening?

A—Yes, he came to the 
bouse.

Q-Do you recall what time

■Xecj eiui n'a^l paw|cp 
-aid Bauq »eq 'st curie 
'fepwng 'TUHC ntazsnrj

(W.l»ep.. .ejdsn -,;;,, 

1 11 ISDN 31U 1Y

: tail
right

rrab.d or ub.

Unit'd on weekends.
'M lee Haney Oswald

•iN-nirig at home,

» aiqBite.te *uu winswui

?’‘« any curtain rods (or

come 
here?

A—Some time after wort.
Q—Was thus usual (or him 

to visit you on a Thursday?
A-.Xo, sir. it was not. He

Q-WHEN YOU AND aha 
left, who left with you?

'feudda Xunfei mu.) |Chuv< aqi 
M| uuuuivqu uifgduru o,t 
agt eg l»» SMUMS ..NM'IV. 
3 U .1 V ’I J Ml |miui»«u« 
wq ".»»| ejjuuiy y umj

„,- h'-w long »l er you . 
i lu'ua-i C.d be Har- ,

L-Nn. air.

A-NO, SIR.
Q—Did he sliow you cur- 

tin rods?

v.-t Oil I V>"e of, 
l.d ;>»i »..«r Xi to C

A - No
Q — To your knowledge, 

d-d your late husband know 
anyone by the name of Perry 
Raymoad Russo or Perry Rus-

from when she came
A-lrving. Tex.
Q-Did you leave 

away?

li 0 Do you recall what he

Q — Are any of threw names 
f.smd.ar to you?

A — Na,
q — |» the name Perry 

It a round Rutau familiar to

Q—Where did she

lUHVi DfViU <u

cf names: Niles Peterson. 
Layton Martens. Alvin Beats- 

■ but-uf. Mrlvin Cuffey, Al Lao- 
i dry and James Lewallen.

Mrt. Porter continued to 
। shake her head as the names A-No, she stayed with us 

fix two or three days
Q-Wns she alone at the 

time?
A—She had her children 

with her. Twd children.
Q-l know ^tr) couldn't be 

nort, but <><£ld you give us

Q-D>d you ever have to 
nuke the rent good? , -------- ,,. „ ,„...»,.

A-Just that two weeks, I ' Q-Oid Leo go. out that
think; Pm n.u sure. 1 ih.nk I sifM’
I paid it alter all of this , A- No, sir, he spent all 
happened. I. n.-.i«« •• K—-

Q-Y<u mean oiler the »»■

D,d jr/i evre take the 
up to C—iloo?

ANYONE EVER
A - No.
Q — Ta your knowledge, 

Mrs Porter, what If any oth­
er names, did Lee Harvey Os­
wald us-’

Yes. Ila signed some

Iha i|i|iroilmU age of Iyer 
two children?!

A—At that time 1 think they 
were four and two or five 
and three.

Q-What type of car did 
Mrs, Paine hive?

A-A station wagon. A light 
colored-one.

sasnlnaiion? ' ,
A—Yes, I Klink I cleared it 

up after the assassination.
Q—During ycur shopping 

trips, did you have to be care­
ful or could you buy every­
thing you wanted?

A—1 had to be very care­
ful.

Q-To your knowledge, did 
lee Harvey Oswald ever have 
a bank account?

i «;i'rwt mw ou>;» ea^uuM 
'Apen it ( 3 K/’i if '*'« 

mvS JoiruM-xi.U’.iXIRSVS

louw pvojq aqt jo t;v„ 
touikM am jo Suiuuifjeiv-p.'!A-No. • —

Q-Did he ask you to pur- ^ puv- !«>'«*< S'"! *0 
v... —.. . . ^jw ou jutMoqs '.Oenuef ue

Q-Ever tee any curtain 
We tn hl> possession?

(nq A[iuiojtun aww swrup 
Ues luawuedaa aiwunuoj!
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